
Gostynin, 20 luty 2017r. 

 

Pan/i 

…………………………………… 

Zapraszam na XXX Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu 28 lutego 2017r. o 
godz. 9.00 w sali posiedzeń Urzędu Gminy Gostynin. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,  

- wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady 
Gminy Gostynin. 

4. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Gostynin. 

5. Przyjęcie sprawozdania z realizacji „Programu Współpracy Gminy Gostynin z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2016. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: uzgodnienia projektu budowy sieci elektroenergetycznej 
kablowej nn 0,4 kV w msc. Białe, gm. Gostynin, zlokalizowanej na działkach nr ewid: 202/8, 
202/12, 202/16, 202/17, 202/18 i 202/19 częściowo w odległości mniejszej niż 15m od 
istniejących pomników przyrody – zabytkowej Alei Lipowej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 
do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie: nadania nazwy skrzyżowaniu dróg. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na 
realizację zadania „Przebudowa skrzyżowania w miejscowości Solec”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na 
realizacje zadania dotyczącego przebudowy odcinka drogi powiatowej nr 1404W granica 
województwa – Zuzinów – Krzywie – Górki w miejscowości Górki Drugie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na 
realizację zadania dotyczącego przebudowy odcinka drogi powiatowej nr 1417W Zaborów 
Stary – Gostynin. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2017 rok. 

13. Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

14.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15.  Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji. 



16.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

17.  Zakończenie obrad Sesji.  

     

    Przewodniczący Rady Gminy  

  Tomasz Bronisław Lewandowski 

 

Na podstawie art.25 ust.1 pkt 3 ustawy z 8 marca1990r. o samorządzie gminnym (tekst jedn. Dz. U. z 2016r., poz. 446, 1579) 
pracodawca obowiązany jest zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów 
gminy. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Protokół 

z obrad XXX Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 28 lutego 2017 r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 13 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Z-ca Wójta – Andrzej Szyszka 

3. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

4. Skarbnik Gminy – Partycja Rosa 

5. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

6. Kierownik SO – Krzysztof Czerwiński 

7. Prawnik – Konrad Wypych 

8.Pracownik GCK – Paulina Toruniewska 

9.Kierownik RG – Eliza Starczewska 

10. Kierownik RRiG – Bożena Durma 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 9.00 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, 

Prezesa ZK, Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, 

Prawnika, Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  

 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Wójt Gminy Edmund Zieliński w związku z brakiem opinii do projektu uchwały, wniósł o zdjęcie z 

porządku obrad punktu 6 „Podjęcie uchwały w sprawie: uzgodnienia projektu budowy sieci 

elektroenergetycznej kablowej nn 0,4 kV w msc. Białe, gm. Gostynin, zlokalizowanej na działkach 

nr ewid: 202/8, 202/12, 202/16, 202/17, 202/18 i 202/19 częściowo w odległości mniejszej niż 15m 

od istniejących pomników przyrody – zabytkowej Alei Lipowej”. Jak uszczegółowimy informację 

w tej sprawie, to podejmiemy procedowanie tej uchwały na kolejnej sesji. 

Radni zmianę Wójta przyjęli 13 głosami za. 

 

Wójt Gminy Edmund Zieliński wniósł o wprowadzenie w porządku obrad w punkcie 11 „Podjęcie 

uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizację 

zadania dotyczącego odwodnienia drogi powiatowej nr 1417W Zaborów Stary – Gostynin w 

miejscowości Strzałki”. 

Radni zmianę Wójta przyjęli 12 głosami za i 1 wstrzymującym się. 

Radni porządek po zmianach przyjęli 13 głosami za. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

 



Radna Jolanta Sulma zgłosić 4 interpelacje: 

1. Zgłaszam interpelację w imieniu Pani Dyrektor i Rady Rodziców Szkoły z Sierakówka, ponowne 

interpelacje o wygospodarowanie lub pozyskanie środków zewnętrznych na projekt budowy sali 

gimnastycznej przy szkole w Sierakówku. 

2. Zgłaszam też interpelacje drugą w sprawie przeprowadzenie ekspertyzy, której celem będzie 

potwierdzenie zasadności zgłoszonych przez mieszkańców do mnie osobiście, zastrzeżeń co do 

jakość i szerokości drogi, która była świeżo zrobiona Nowa Wieś - Sieraków. Proszę to na piśmie, 

bo mieszkańcy chcą się z tym zapoznać szeroko, bo jest naprawdę bardzo byle jaka. 

3. Trzecia interpelacja, to katastroficzny stan dróg na moim rejonie, mam 9 dróg, także proszę o 

szybkie podjęcie decyzji załatanie drogi w Feliksowie, asfaltem i w Anielinie też asfaltem i 

wyrównanie dróg w Kiełpieniec, Skoki, Halinów, Skrzany i Feliksów też ma jeszcze drogę 

nieutwardzoną.  

4. Też jeszcze bardzo ważny problem, który dotyczy poboczy dróg, gdzie rolnicy zaorują do samej 

drogi, pola, gdzie nie ma odpływu dróg i wszystka woda z pól spływa na drogi i bardzo niszczeją 

przez to drogi. My wyrzucamy kupę ton gruzu, robimy wielkie pieniądze, a to nic nie daje, bo są 

nieodwodnione drogi, nic Pan Wójt z tym nie robi.  

 

Radna Ewa Michalska zgłosiła 1 interpelacje: 

1. Ja mam do Pana Wójta jedna interpelacje dotyczącą drobnej naprawy drogi gminnej w kierunku 

Bab Górnych do Państwa Kućbów.  

 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz zgłosiła 1 interpelacje: 

1. Ja chciałam ponownie zgłosić odnośnie asfaltu w Podgórzu, to co już mówiłam wcześniej. 

 

Radny Marek Kołodziejski zgłosił 2 interpelacje: 

1. Ja też Panie Wójcie w sprawa drogi w Leśniewicach Małych, tam z Panem Kacprzakiem 

konferuje na ten temat i powiedzieli, że pół przyczepy, Pan przywiózł w tamtym roku gruzu, a tam 

potrzebne są 3 wywrotki, równiarka i wał. Tak przynajmniej na oko widać. Jest to odcinek drogi 

gminnej, przejezdnej od Leśniewic do Gostynina przez Małe Leśniewice. Jest to według mnie w 

miarę ważna droga. A jak jest nie ważna, to nie dawać pozwolenia na budowę, bo tam się 

pobudował Pan Augustyniak i teraz krzyczy, że nie ma jak wyjechać. Rzeczywiście jak były te 

roztopy tylko ciągnikiem można było tam wyjechać. 

2. I drugie pytanie, czy tam w Sierakówku tam jest poprawione? Poprawione. Też nie poprawione, 

co kiedyś tam zgłaszałem, ale Sierakówek, to jak będzie tam kładziony asfalt, to może jakoś 

wytrzymają. 

 

Radna Mariola Dan-Liberadzka zgłosiła 1 interpelacje: 

1. Ja mam tutaj jedna mała prośbę do Pana Wójta i do Pana Prezesa, Panie Prezesie co z tą wodą 

jest, bo mieszkańcy zgłaszają cały czas, że ta woda cały czas nie jest takiej jakości, jak powinna 

być. Nawet na rękach pęknięcia się robią od tej wody. Kiedy ten problem będzie po prostu 

zakończony? To jest poważna sprawa, bo tyle czasu to już trwa, troszeczkę mieszkańcy się 

niepokoją.  

 

Radny Zygmunt Kieplin zgłosił 1 interpelacje: 

1. Ja też chciałem zgłosić naprawę dróg w miejscowości Klusek i w miejscowości  Choinek. Jest 

tam po prostu tragedia, autobus nie ma gdzie zawrócić.  

 

Radna Marzena Staniszewska zgłosiła 2 interpelacje: 

1.Szanowni Państwo, ja chciałam się odnieść, ponieważ równanie dróg to jest w całym terenie, po 

tej pogodzie, jaka w tej chwili była, to myślę, że Urząd powinien przychylić się do porównania 

dróg na całym terenie, nie tylko u jednego, drugiego, czy trzeciego, każdy by z nas wstał i to samo 

powiedział. Więc na pewno jest potrzeba równania dróg. A tym bardziej, że głośno, żeśmy wczoraj 



rozmawiali na Komisji Rozwoju, że te drogi są w całych terenach. Pan Prezes jest tutaj, myślę, że.., 

Panie Prezesie, ja też do Pana mówię, że należałoby.. na pewno sołtysi też zgłaszają na bieżąco, 

Panu równanie, czy ewentualnie gdzieś podsypanie terenu, także niech się Pan też przyczyni do 

tego, że.. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: nie ja o tym decyduje. 

Radna Marzena Staniszewska: ja wiem, ale ja mówię obecnie tutaj na sesji, żeby nie było 

niedomówień. Wyrównanie dróg jest w całym terenie.   

2. Chciałam też zgłosić następną interpelacje, związaną z zaśmieceniem w Białym przystanku. Jest 

kosz pełen, a w koło tego kosza jest pełno śmieci. Prosiłabym o sprzątnięcie. 

 

Radny Jerzy Węglewski zgłosił 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, chciałem dwie sprawy poruszyć, pierwsza to dotyczy budynków, raczej gruzu po 

nich w Jastrzębi, które są jeszcze do skruszenia, jeden jest na działce gminnej, wczoraj z Panem 

Wice Wójtem rozmawiałem i z Panem Jarkiem wiedzą o co chodzi, przedstawi Panu dokładnie i 

drugi budynek, jest zgoda prywatnego właściciela, będzie na piśmie za dwa dni dostarczone do 

Gminy, jest to budynek kamienny koło Pana Wójkowskiego, tam w polach, tam pojawił się temat, o 

który budynek chodzi i kto jest właścicielem w tej chwili, ale Pan Wójkowski rozmawiał z 

właścicielką i uzyskał ustną zgodę, pisemna będzie dostarczona. Myślę, że jeżeli jest ta kruszarka, 

to trzeba to wykorzystać, szczególnie ten budynek gminny, bo to szpeci na wsi. 

2. I druga kwestia, jeżeli to będzie wszystko pokruszone, a widzę, że w miarę to idzie, kwestia 

trzech tygodni, może dwóch, także też prośba, o jak najszybsze rozłożenie, tego, bo te drogi są w 

fatalnym stanie w Jastrzębi i na Osinach. Ten materiał trzeba po prostu wbudować, to co Pan 

obiecał, że tuż po pokruszeniu będzie wykonane równanie, które miało już być na jesieni, nie było 

wykonane, bo przyszła zima. Proszę to w pierwszej kolejności wykonać, rozłożyć ten materiał, 

żeby znowu ktoś tam sobie nie pożyczył troszeczkę, żeby to nie zginęło. 

 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Wójt Gminy Edmund Zieliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 4-go. 

Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Gostynin. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: sprawozdanie było 

przedmiotem Komisji Oświaty. 

Radna Ewa Michalska: Komisja sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Gostynin 

zaopiniowała pozytywnie. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: jeśli chodzi o to sprawozdanie to zgodnie z artykułem 30a Karty 

Nauczyciela jesteśmy zobowiązani do przeprowadzenia corocznej analizy poniesionych wydatków 

na wynagrodzenie nauczycieli w poszczególnych stopniach awansu zawodowego w odniesieniu do 

wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli podanych w artykule 30 ust. 3 Karty Nauczyciela. 

Jeżeli wynagrodzenia wypłacone nauczycielom w danym roku były niższe niż wynagrodzenia 

średnie zagwarantowane w art. 30 ust. 3 jesteśmy zobowiązani wypłacić różnicę kwot niedopłaty 

tego wynagrodzenia , w podziale na stopnie awansu zawodowego. W dniu 23 stycznia 2017r. 

wypłaciliśmy nauczycielom w podziale na stopnie awansu zawodowego jednorazowy dodatek 

uzupełniający w wysokości 418,37zł, dla porównania rok 2010, to ponad 161tys. zł, rok 2011, to 

118tys. zł, rok 2012, to 80.713zł, rok 2013, to 60.526zł, rok 2014, to 164.276zł, rok 2015, to 

68.542zł, rok 2016, to 3.815,17zł. Także widzimy, że tendencja, jeśli chodzi o średnie 

wynagrodzenie osiągane przez naszych nauczycieli i w stosunku do średnich zagwarantowanych w 

Karcie Nauczyciela w trzech grupach awansu zawodowego przekracza kwoty, które gwarantuje 



Karta Nauczyciela, w przypadku nauczyciela kontraktowego ponad 67.746zł, w przypadku 

nauczyciela mianowanego ponad 30.141zł, w przypadku nauczyciela dyplomowanego 105.370zł. 

Tylko różnica wystąpiła w stopniach awansu zawodowego nauczyciela stażysty i tutaj tą różnicę 

wypłaciliśmy 418,37zł, dla wszystkich nauczycieli stażystów na terenie naszej gminy w naszych 

placówkach oświatowych. A na koniec grudnia 31, mieliśmy 4,75 etatu, więc jest to najmniejsza 

grupa, jeśli chodzi o stopień awansu zawodowego, dla porównania nauczycieli dyplomowanych 

mamy 95. Także tendencja, jeśli chodzi o wynagrodzenia naszych nauczycieli i osiąganie tej 

średniej gwarantowanej, jest na poziomie myślę zadowalającym i tutaj ten dodatek jednorazowy  

nieznacznie obciążył budżet roku 2017, bo tak jak wspomniałam ta kwota to 418,37zł. Wpływ na 

obniżenie tego dodatku jednorazowego miały przede wszystkim bardzo duże godziny 

ponadwymiarowe wypłacone w roku 2016, nauczycielom w porównaniu do roku 2015 to wzrost o 

ponad 109.362,68zł, jak również różnica pomiędzy wypłaconym wynagrodzeniem z pozostałymi 

składnikami wynikającymi ze stosunku pracy i tutaj różnica między rokiem 2015, a 2016, to ponad 

271.443,09zł i ten wzrost wynagrodzeń był związany z podniesieniem u nauczycieli posiadanych 

kwalifikacji i uzyskaniem wyższego stopnia awansu zawodowego. Do wyliczenia tego dodatku 

jednorazowego bierze się wszystkie wynagrodzenia wynikające ze stosunku pracy, również 

odprawy emerytalne, nagrody jubileuszowe, dodatkowe wynagrodzenia roczne, zasiłek na 

zagospodarowanie, nagrody ze specjalnego funduszu nagród z wyłączeniem z zakładowego 

funduszu świadczeń socjalnych, urlopy na poratowanie zdrowia, także wszystkie te składniki są 

brane pod uwagę. W związku z tak osiągniętym wynikiem, myślę, że bardzo dobrym, gdzie jest to 

zasługą tutaj naszych działań podejmowanych o kierunki oświaty i wychowania. Otrzymaliśmy 

również pismo Związku Nauczycielstwa Polskiego, bo to sprawozdanie również podlega analizie 

Związku Nauczycielstwa Polskiego. Odczytała pismo Związku Nauczycielstwa Polskiego.  

Radni sprawozdanie przyjęli 13 głosami za. 

 

Do punktu 5-go. 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji „Programu Współpracy Gminy Gostynin z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2016. 

Radny Stanisław Wasiński: Komisja Porządku zaopiniowała pozytywnie. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: sprawozdanie było przedmiotem dyskusji na Komisji 

Porządku. Dla porządku dodam kilka istotnych uwag. W roku 2016 na realizację zadań publicznych 

w ramach ogłoszonych otwartych konkursów ofert oraz małych grantów sporządzonych na 

podstawie ustawy o działalności pożytku publicznego, a także ustawy o sporcie, Gmina Gostynin 

przekazała organizacjom pozarządowym albo w formie powierzenia zadania technicznego, albo w 

formie wsparcia kwotę 218tys. zł., z której organizacje pozarządowe wykorzystały 217.997zł, a 

więc jedynie 3zł zostało niewykorzystane i zostało zwrócone w terminie. W obszarze kultury, sztuki 

i ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego, przekazano dotację organizacjom pozarządowym 

„Stowarzyszeniu Przyjaciół Ziemi Soleckiej”, na zadanie „Krzewienie tradycji kultury wsi polskiej 

w pieśni i tańcu ze szczególnym uwzględnieniem nauki tańca”, przekazano kwotę 35tys. zł. Dotacja 

została wykorzystana w całości. Ponadto kwotę również 35tys. zł, w ramach tego samego obszaru 

przekazano organizacji pn. „Stowarzyszenie Przyjaciół Szkoły w Lucieniu” na zadanie pn. 

„Zorganizowanie zajęć tanecznych w formie warsztatów dla członków Szkolnego Zespołu Pieśni i 

Tańca Promyki Lucienia”. Również ta dotacja została wykorzystana w całości.  

W obszarze przeciwdziałania uzależnieniom i patologiom społecznym w tym wspieranie 

wewnętrznych i zewnętrznych stowarzyszeń abstynenckich, przekazano kwotę 39.600zł, organizacji 

o nazwie „Związek Harcerstwa Polskiego Hufiec  „Mazowsze” Płock Chorągiew Mazowiecka na 

zadanie pn. „Zorganizowanie letnich kolonii profilaktyczno-terapeutycznych dla dzieci i młodzieży 

wywodzących się z rodzin dysfunkcyjnych”. Dotacja ta została wykorzystana w całości.  

Ponadto na tzw. małe granty, czyli dotacje do 10tys. zł, Gmina Gostynin przekazała kwotę 33.400zł, 

z czego nie wykorzystano tych 3zł, o których mówiłam na wstępie. Przekazano dotacje 

organizacjom pn. „Stowarzyszenie abstynenckich rodzin Przystań Życia z Gostynina” na zadanie 



pn. „Integracja Dzieci i Młodzieży z Gminy Gostynin ze Środowiskiem Abstynenckim - „Baw Się 

Marzeniami”, była to kwota 6.997zł.  

Klubowi Sportowemu „Błyskawica” Lucień, na zadanie „Zrzeszenie dzieci i młodzieży z Gminy 

Gostynin ze środowiskiem sportowym – Aktywnie Znaczy Ciekawie”, była to kwota 10tys. zł. 

Ponadto Uczniowskiemu Klubowi Sportowemu „START” w Białotarsku na zadanie „Wdrażanie 

dzieci i młodzieży z Gminy Gostynin poprzez gry i zabawy rekreacyjne celem aktywnego spędzania 

wolnego czasu”, w kwocie 8.200zł. 

„Stowarzyszeniu Nasza Gmina – Nasza Przyszłość, na zadanie „Uzależnieniom Powiedz NIE”, 

kwotę 8.200zł. 

Razem uczyniło to kwotę 33.997zł, jest to kwota wykorzystana przez organizacje pozarządowe. 3zł 

zostało zwrócone.  

Oprócz konkursów ogłaszanych na podstawie ustawy o pożytku publicznym i o wolontariacie, 

ogłoszono również konkursy na podstawie ustawy o sporcie. 

W obszarze wspierania i upowszechniania kultury fizycznej i sportu oraz podnoszenie sprawności 

fizycznej dzieci i młodzieży oraz dorosłych mieszkańców gminy, ogłoszono konkurs jeden w 

ramach tego konkursu rozdysponowano kwotę 75tys. zł. 

Organizacjom pozarządowym przekazano tą powyższą kwotę, która została wykorzystana w 

całości.  

Uczniowski Klub Sportowy „Zwoleń Team” ze Zwolenia otrzymał kwotę 20tys. zł, która została 

wykorzystana w całości, na zadanie pn. „Realizacja programu szkolenia sportowego dzieci i 

młodzieży oraz dorosłych mieszkańców gminy w zakresie wrotkarstwa szybkiego”.  

Uczniowski Klub Sportowy „START” Białotarsk, na zadanie „Turniejada Lekkoatletyczna w 

Białotarsku”, kwotę 8tys. zł. 

Klub Sportowy „Błyskawica” Lucień, na zadanie pn. „Fotball to jest to!”, kwotę 41tys. zł. 

 Uczniowskiemu Klubowi Sportowemu „Szkoła Lucień”, na zadanie pn. „Graj w siatkówkę ze 

Szkołą Lucień”, kwotę 6tys. zł. 

Co razem uczyniło kwotę 75tys. zł. 

Pracownik GCK Paulina Toruniewska: w zakresie poza finansowym współpraca Gminy Gostynin z 

organizacjami pozarządowymi odbywała się na zasadach, pomocniczości, suwerenności stron, 

partnerstwa, efektywności oraz jawności i uczciwej konkurencji.  

Współpraca o charakterze informacyjnym polegała na tym, że: 

- przesyłano informacje o terminach oraz tematyce oferowanych szkoleń, konkurencji oraz spotkań 

informacyjnych, 

- skonsultowano treść Programu współpracy gminy Gostynin z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2016 (termin konsultacji 23-29 listopada 2015r.), 

-prowadzono wykaz organizacji pozarządowych na stronie internetowej gminy, 

- udzielano informacji o istnieniu innych źródeł finansowania, zwłaszcza pochodzących z funduszy 

krajowych i międzynarodowych, 

- publikowano ważne dla obu stron informacje na stronie internetowej gminy. 

Jeśli chodzi o współpracę o charakterze promocyjnym: 

- samorząd gminy Gostynin promował działalność organizacji pozarządowych, głównie podczas 

uroczystości kulturalnych, które odbywały się na terenie gminy, a także służył pomocą w tworzeniu 

dobrego wizerunku tychże organizacji. 

Jeżeli chodzi o współpracę o charakterze organizacyjnym: 

- współpracowano oraz udzielano pomocy w zakresie pozyskiwania środków finansowych z innych 

źródeł, 

- pomagano przy wypełnianiu formularzy aplikacyjnych,  

- doradzano i udzielano pomocy merytorycznej w przygotowaniu projektów i kompletowaniu 

odpowiedniej dokumentacji, 

- pomagano organizacjom w nawiązywaniu kontaktów z organizacjami spoza terenu gminy 

Gostynin, 



- udzielano rekomendacji, 

- obejmowanie patronatem Wójta Gminy Gostynin przedsięwzięć realizowanych przez organizacje 

pozarządowe. 

Jeśli chodzi o współpracę o charakterze technicznym: 

- w miarę możliwości nieodpłatnie użyczano gminnego środka transportu do przewozu członków 

organizacji pozarządowych i materiałów związanych z wykonywaniem zadań publicznych w 

ramach działalności statutowej, 

- udostępniano pomieszczenia w budynku Gminnego Centrum Kultury i Tradycji Wsi Gminy 

Gostynin oraz użyczano sprzęt multimedialny na cele działalności statutowej organizacji. 

Ponadto zrealizowane zostały cele, zarówno cel główny, jak i cele szczegółowe, jakie zawierał 

program współpracy Gminy Gostynin z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o 

których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2016. Jeżeli chodzi o bazę organizacji pozarządowych działających na terenie Gminy Gostynin, na 

dzień 31 grudnia 2016r. znajdowały się 34 podmioty. 

Myślę, że dzięki współpracy samorządu gminy z organizacjami pozarządowymi działającymi na 

naszym terenie udało się wesprzeć i zrealizować wiele inicjatyw obywatelskich, wyjść naprzeciw 

oczekiwaniom. Myślę, że wspólnie stworzyliśmy warunki, godne warunki dla rozwoju instytucji 

społecznych i dialogu obywatelskiego. 

Radni sprawozdanie przyjęli 13 głosami za. 

 

Do punktu 6-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, jak to już Pan Przewodniczący wspomniał, jest 

to projekt projektu, który wymaga opiniowania przez Mazowieckiego Kuratora Oświaty i Związki 

Zawodowe funkcjonujące na terenie gminy Gostynin, w naszych szkołach. Dopiero po uzyskaniu 

tych opinii, czyli Mazowieckiego Kuratora Oświaty i Związków Zawodowych do 31 marca 

podejmiemy w tej sprawie już konkretną uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. Reforma oświaty oczywiście z pełną 

determinacją jest wdrażana przez Rząd, a my musimy z pełną determinacją ją realizować, bo mamy 

określone terminy. Wiemy, że toczy się jeszcze dyskusja na temat celowości tej reformy, ale nas 

obligatoryjnie już obowiązują terminy, których musimy dotrzymać, w których musimy tą reformę 

wdrażać. Więc proponujemy przekształcenie, tak jak Pan Przewodniczący czytał, 5 Zespołów 

Szkoły Podstawowej i Gimnazjum, w Szkoły Podstawowe ośmioletnie, natomiast w tych szkołach 

dalej przez ten okres przejściowy, czyli od 1 września 2017r. do 31 sierpnia 2019r. w tych 5 

Szkołach Podstawowych dalej będą prowadzone klasy gimnazjalne do czasu wygaszenia w 

obwodach dotychczasowych. Natomiast 3 Szkoły Podstawowe obecnie pracujące, jako 

sześcioletnie, z dniem 1 września 2017r. też z mocy prawa stają się Szkołami Podstawowymi 

ośmioletnimi. Oczywiście obwody zachowujemy we wszystkich szkołach dotychczasowe. 

Radny Marek Balcerzak: ja Panie Wójcie w związku z tym, chciałbym, jeżeli nie ma takiej 

informacji dzisiaj, chciałbym, żeby na tą sesję, gdzie będziemy już uchwałę podejmowali 

ostateczną, żeby była przygotowana informacja o skutkach finansowych tej reformy. My na pewno, 

jako gmina poniesiemy większe koszty na oświatę i trzeba się z tym liczyć. I mam prośbę, o której 

mówiłem na którejś tam komisji na spotkaniu, aby przeanalizować dokładnie obwody szkół. 

Otrzymaliśmy informację, na dzień dzisiejszy, jak to wygląda w szkołach, dokładnie ilu w danej 

szkole uczniów jest z danego obwodu ilu z obwodów innych szkół i jest to dla mnie zastanawiające, 

dlatego, że ta liczba spoza obwodu, która dotyczy danej szkoły, jest niemalże równa w niektórych 

przypadkach tej liczbie, która uczęszcza z danego obwodu. Trzeba coś z tym zrobić, albo po prostu 

spowodować, żeby te dzieci chodziły do tej szkoły, gdzie jest obwód, albo po prostu zmienić te 

obwody, jeżeli one są sztuczne. Jeżeli rodzice wolą posyłać do innej szkoły to po prostu, żeby ten 

obwód przystosować do potrzeb społeczeństwa. 



Radny Jerzy Węglewski: Szanowni Państwo, ja analizowałem te informacje, które otrzymaliśmy, na 

temat oficjalnej liczby dzieci, które będą w następnych kilku latach w naszych szkołach 

podstawowych i wynika z tego, że po podsumowaniu liczby dzieci, które tutaj są, są 

zakwalifikowane w obwodach danych szkół, największe obwody mają szkoły w Lucieniu, 

Sierakówku oraz w Sokołowie. Następny jest Białotarsk, pozostałe są mniejsze. Łącza liczba tych 

dzieci, naszych dzieci, z naszej gminy, która powinna uczyć się w naszych szkołach podstawowych 

wynosi tutaj z moich obliczeń 955 dzieci. Liczba dzieci z obwodów, które chodzą do naszych szkół 

wynosi 599. To też wynika z tych materiałów. To dotyczy tego roku szkolnego. Dalej mamy jeszcze 

dwie informacje tutaj podane, liczba dzieci, które uczą się poza obwodem i tutaj mamy 376, tutaj są 

dzieci, które się uczą, powiedzmy z obwodu z Sokołowa w Białotarsku lub w Solcu. I ostatnia 

tabele sobie zrobiłem, rubrykę, w której zsumowałem dzieci, które uczęszczają do naszych szkół z 

innych obwodów. I tutaj z innych obwodów do naszych szkół uczęszcza 133 dzieci, z czego 32 

dzieci jest spoza terenu gminy Gostynin. I o co mi tutaj chodzi, powiem krótko, po odjęciu dzieci z 

innych obwodów i odjęciu dzieci spoza terenu gminy Gostynin oraz dodaniu dzieci z obwodu, które 

uczą się w naszych szkołach wynika, że około 700 dzieci naszych gminnych chodzi tylko do 

naszych szkół. Na liczbę 955, czyli 255 dzieci z gminy Gostynin uczęszcza do innych szkół poza 

gminą Gostynin. Szczególnie, tak wydaje mi się i z mojej analizy to wynika, że większość 

uczęszcza do szkół w Gostyninie. Chodzi tu o miejscowości bliskie Gostyninowi, czyli Strzałki, 

Sałki, Osada, Legarda prawdopodobnie, Bierzewice. Czyli tutaj widać jaką liczbę dzieci w systemie 

oświaty tracimy, a za tym subwencję. To jest taka moja tutaj analiza na temat szkół podstawowych. 

I teraz co dalej wynika z tej liczby dzieci w obwodach, mieliśmy tez tutaj przedstawione 

wyliczenie, ile dzieci będzie w poszczególnych szkołach podstawowych po tej reformie, czyli jeżeli 

już będą zlikwidowane gimnazja i będą same podstawówki ośmioklasowe. Tutaj wynika z tych 

analiz, że najmniejsze szkoły będą prawdopodobnie Solec i Białotarsk, jeżeli chodzi o szkoły 

podstawowe. A my w ostatnich latach, tam, gdzie były właśnie Zespoły Szkół, tam były największe 

inwestycje czynione. I dalej są te inwestycje tam zatwierdzane przez Radę. Nie wiem, czy to jest po 

prostu już przyjęte, jakoś tam po cichu, że te trzy małe szkoły Sokołów, Zwoleń i Teodorów są w 

przyszłości do zamknięcia? Teraz drugie pytanie jest takie, weszliśmy w program 

„Termomodernizacji szkół”, tam są duże miliony zaplanowane na ten rok. Idzie to na te szkoły 

duże, znowu, na te Zespoły Szkół. Pamiętamy w ostatnich 5-6 latach była termomodernizacja 

szkoły w Zwoleniu. Ta termomodernizacja była z jakiegoś projektu, nie została wykonana do 

dzisiaj, nie wiem, czy nie powinno się w tej chwili zrobić w ramach tego projektu, tych małych 

trzech szkół i rozbudować te szkoły. Ponieważ tam będą duże potrzeby. Za dwa lata, kiedy będzie 

osiem klas, wiemy, że w Sokołowie, w Teodorowie, również w Zwoleniu prawdopodobnie będą 

bardzo trudne warunki do nauki. A chodzi o to, żeby wszystkie dzieci, we wszystkich ośmiu 

szkołach podstawowych miały jednakowe warunki do nauki. To jest obowiązek organu 

prowadzącego, czyli Gminy Gostynin, czyli nas, tutaj Radnych, żebyśmy zapewnili wszystkim 

dzieciom takie same warunki lub bardzo zbliżone, bo takich samych się nie da. A wiemy, że te 

warunki w tej chwili w poszczególnych szkołach bardzo od siebie odbiegają. Pięć Zespołów Szkół, 

które były, jako szkoła podstawowa i gimnazjum są bardzo doinwestowane i bardzo dobrze.. pewnie 

są tam potrzeby, bo zawsze będą potrzeby, ale są na wiele wyższym poziomie, jeżeli chodzi o 

infrastrukturę techniczną, sportową, kulturalną, niż te trzy małe szkoły w Zwoleniu, Sokołowie i 

Teodorowie. I tutaj trzeba się zastanowić teraz, gdzie my będziemy lokować pieniądze, gdzie my 

będziemy te pieniądze z budżetu wydawać. I ewentualnie, skąd będziemy te pieniądze znajdywać 

na inwestycje w oświatę, które i tak będziemy musieli tam wnosić, bo wiemy, że prawdopodobnie, 

no jeszcze w tej chwili przez dwa lata nie, ale za trzy lata będziemy mieć w systemie naszym 

oświaty, będziemy mieli około sto parę dzieci mniej, za tym idzie mniejsza subwencja. A koszty 

zostaną takie same, albo wyższe, bo będzie potrzeba inwestycji w małych szkołach, będzie trzeba 

pozatrudniać nauczycieli poszczególnych przedmiotów. Tu nas czekają duże inwestycje. Dlatego 

myślę, że musimy się zastanowić, co dalej, gdzie inwestować, jakie pieniądze? No, bo tak 

faktycznie, liczbę dzieci, która będzie faktycznie w danych szkołach, to się okaże dopiero za trzy 

lata, jak ta reforma już będzie funkcjonowała. Kiedy wygasną całkowicie gimnazja i zostaną tylko 



ośmioklasowe szkoły podstawowe. Przez dwa lata jeszcze nam dzieci nie ubędzie w systemie. I 

teraz właśnie chodzi o to, żeby te małe szkoły, które przez ostatnie lata były zaniedbywane i to 

bardzo zaniedbywane przez organ prowadzący, jeżeli chodzi o inwestycje, nie będę wchodził w 

szczegóły, bo mógłbym bardzo dużo mówić na ten temat, na poszczególne szkoły, wspomniałem 

tylko o termomodernizacji w Zwoleniu, wspomnę, ile musiałem próśb i wniosków składać, żeby 

drzwi w Sokołowie wymienić jedne, drugie, przez kolejne lata. Niby to był żaden problem, ale 

przez wiele lat nie było to zrobione, w końcu jest zrobione, dobre i to. Wymagało to dużych 

interwencji, próśb i wniosków, na kilku sesjach musiałem o tym przypominać. W końcu zostało to 

wykonane. 

Sekretarz Giny Marzena Bulińska: ja tylko dodam, że te analizy, które Pan Radny omawiał, były 

robione na podstawie dzieci urodzonych w obwodzie, zameldowanych na pobyt stały i 

zameldowanych na pobyt czasowy. To zameldowanie na pobyt stały i na pobyt czasowy, jest 

zupełnie różne od zamieszkania. Więc te tabele są zrobione zgodnie z tym, jak powinny być 

zrobione, aczkolwiek są obarczone błędem, bo nie ma możliwości zrobienia spisów z natury dzieci 

w danym momencie, które zamieszkują i będą uczęszczały do szkoły na terenie gminy Gostynin. 

Poza tym w tych tabelach pojawiły się pismem ukośnym nazwy miejscowości. Dzieci z tych 

miejscowości nie chodzą do konkretnych szkół. One chodzą do, np. w przypadku szkoły 

podstawowej w Sokołowie do Gostynina. Także liczba dzieci w szkole w Sokołowie jest niska, bo 

gro dzieci uczęszcza do szkół w Gostyninie. Przyjęto tam taki wskaźnik, który na pewno za te 

osiem lat będzie inny, tak? Ale nie było innej możliwości, żeby jakoś się odnieść i porównać te 

wszystkie tabele, które zostały wykonane. Także jest to oszacowane, aczkolwiek do tego trzeba 

podejść z pewnym dystansem, dlatego, że nie odzwierciedla to stanu rzeczywistego. A poza tym to 

rodzic decyduje o tym, gdzie wysłać dziecko do szkoły. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo, tych migracji zewnętrznych to pewnie nie 

unikniemy, bo wiadomo, że z miejscowości przylegających bezpośrednio do miasta Gostynina, to 

rodzice podejmują decyzję i puszczają dzieci do szkół miejskich i to jest największy problem, gdzie 

z większych obwodów, jeżeli chodzi o szkołę w Sokołowie, najwięcej dzieci z tego obwodu 

tracimy, które trafiają do szkól w Gostyninie. Natomiast jeżeli chodzi o migrację wewnętrzną, czyli 

pomiędzy obwodami, myślę, że to się wyhamuje znacząco, w tej chwili, jeżeli ta reformę oświatową 

całkowicie wdrożymy, czyli w roku 2019. W tej chwili wiele rodziców podejmuje decyzje, że 

posyła dziecko do szkoły podstawowej np. do Białotarska, bo tam uczęszcza starsze rodzeństwo do 

gimnazjum. I to na pewno tutaj należałoby wiele decyzji u podstaw takie i takie względy. W 

momencie, gdy już te ośmioklasowe szkoły podstawowe się unormują, czyli od 1 września 2019r. 

tych migracji wewnętrznych będzie na pewno niewiele. Jeżeli chodzi o skutki finansowe, 

oczywiście próbujemy to wyliczyć, na razie prosimy też Dyrektorów poszczególnych szkół, żeby 

pokazali nam, jeżeli chodzi o zatrudnienie, jakie to będą kierunki, czy będzie to zwiększenie, czy 

będzie to zmniejszenie. May tego pełna świadomość, że zwiększenie zatrudnienia nastąpi w tych 

trzech szkołach, małych podstawowych, bo dojdą dwa oddziały i dojdą specjalistyczne przedmioty. 

Co będzie rodziło też oczywiście kłopoty, bo fizyków, chemików, szczególnie biologów na rynku 

pracy, jeżeli chodzi o środowisko nauczycielskie jest nie za wiele. Przyrodników jest bardzo dużo, 

ale przyroda się w tej chwili ogranicza do klasy czwartej, natomiast klasy piąta, szósta, tu wchodzi 

biologia, wchodzi fizyka, geografia, więc to już będą wymagały zatrudnienia specjalisty. A tych 

godzin będzie niewiele. Spodziewamy się, że może być problem w tych małych szkółkach, że na 

dwie godziny danego przedmiotu dosyć trudnego w realizacji, nie ma specjalistów, że będzie trudno 

nawet znaleźć, takiego chętnego, który na dwie godziny i nie koniecznie skumulowane w jednym 

dniu będzie chciał przyjeżdżać. Nawet nie można kumulować w jednym dniu, bo, jeżeli w danej 

klasie są dwie godziny w tygodniu danego przedmiotu, one muszą być rozdzielone, one nie mogą 

być jednego dnia, nie powinny przynajmniej być. Także skutki będą różne, tak jak mówię w 

Zespołach, na pewno troszeczkę ubędzie, będzie to mniej godzin do realizacji, w związku z czym, 

pierwsze nasze są przymiarki do ograniczenia godzin w danym etacie, bo dużo nauczycieli u nas 

realizuje ponadwymiarowe godziny. Spróbujemy to zrobić z ograniczeniem tych 

ponadwymiarowości, żeby powiedzmy uniknąć zatrudnienia, ale też oczywiście, na pewno jakieś 



tam pojedyncze przypadki będą takie, że będzie trzeba się z niektórymi nauczycielami rozstać. My 

sobie z tego zdajemy sprawę.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: Szanowni Państwo, reformę wprowadził Rząd, my tylko 

dostosowujemy sieć naszych placówek do realizacji tej reformy. Mamy Wieloletnią Prognozę 

Finansową, gdzie Pan Radny niesłusznie zarzuca jakieś ciche w przyszłości zamykanie szkół, bo ta 

WPF nie odzwierciedla, jakiegoś gwałtownego, w poszczególnych, 10 kolejnych latach spadków 

wydatków bieżących stałych, jeżeli mówimy o zamknięciu placówek. Takich zamiarów ze strony 

tutaj organu wykonawczego, jak i stanowiącego, na ten moment nie ma. Więc nie można mówić o 

takich decyzjach. Dostosowujemy sieć szkół w postaci ośmiu placówek do funkcjonowania szkół 

podstawowych. Jeśli chodzi o skutki finansowe, to tak jak Pan Wójt wspomniał, odbyliśmy 

rozmowę ze wszystkimi Kierownikami i Dyrektorami placówek oświatowych. Dyrektorzy w 

zasadzie nie widzą dużych problemów z wprowadzeniem tej reformy w swoich placówkach 

oświatowych. Największy problem powstał w szkole, o tym mówiliśmy wczoraj na komisji oświaty, 

w szkole podstawowej w Teodorowie, ponieważ tam ta ilość klas, pomieszczeń jest troszeczkę za 

mała do dostosowania jak gdyby wszystkich pomieszczeń do funkcjonowania tej szkoły jako 

ośmioklasowej. Natomiast pozostałe szkoły podstawowe, szkoła w Sokołowie, czy też w Zwoleniu, 

absolutnie tutaj żadnych problemów pod kątem inwestycyjnym, Państwo Dyrektorzy nie zgłosili. 

Uważam też nieprawdziwą informacją, że problemem było wykonanie inwestycji w postaci zakupu 

drzwi do szkoły w Sokołowie. My mamy kontakt z kierownikami jednostek na bieżąco. Dyrektor tej 

placówki, nie zgłaszał tego problemu do nas, jako do organu wykonawczego. Jeżeli było to 

zgłoszone, później ponowił Pan jak gdyby prośbę już po zgłoszeniu dyrektora, niezwłocznie to 

zadanie znalazło się w budżecie. Więc jeśli chodzi o wydatki i drobne remonty, to na bieżąco 

wszelkie te zadania są wykonywane. Też nieprawdą jest to, że w szkołach podstawowych żadne 

zadania inwestycyjne nie były realizowane. Jeśli chodzi o te małe szkoły były budowane place 

zabaw z programów dofinansowanych ze środków unijnych Wiele programów unijnych, które 

dotyczyły zakupu pomocy dydaktycznych, czy też istniejących tutaj modernizacji oddziałów 

przedszkolnych. Więc my znamy jak gdyby potrzeby w tej chwili placówek oszacowane przez 

Kierowników jednostki związane z wprowadzeniem reformy. Główny problem pojawia się nie w 

zadaniach inwestycyjnych, na ten moment co zgłaszali Dyrektorzy, natomiast w pomocach 

dydaktycznych dotyczących tych specjalistycznych przedmiotów, geografii, biologii, chemii i 

pracownie związane z realizacją tych zadań. Nie było możliwości na ten moment oszacowania 

skutków finansowych, ponieważ podstawa programowa dopiero została ogłoszona w miesiącu 

bodajże lutym, 14 lutego, tak jak tutaj Pan Wójt mówi. Dyrektorzy mieli zbyt mało czasu, żeby 

zapoznać się z całą podstawą programową by móc jak gdyby przyjrzeć się swoim organizacjom 

funkcjonowania szkół. Tak jak rozmawialiśmy, Kierownicy tych jednostek Dyrektorzy będą 

próbowali zagospodarować nauczycieli ze swoich jednostek, ponieważ część z nich już jak gdyby 

pokończyła część studiów podyplomowych z tych przedmiotów i będzie mogła jak gdyby nauczać 

tych przedmiotów w swoich placówkach. W przypadku dwóch Zespołów, a teraz Szkół 

Podstawowych w Lucieniu i w szkole w Białotarsku Dyrektorzy jak gdyby taka informacje 

przekazali, ze w tych dwóch placówkach będzie zmniejszenie etatów nauczycieli. W związku z 

wprowadzoną reformą, natomiast we wszystkich pozostałych jednostkach będą dochodziły godziny 

dotyczące tych przedmiotów specjalistycznych. Więc myślę, że koszy będą większe. Jak widzimy 

subwencja, za chwile będziemy to omawiać przy uchwale zmieniającej budżet, pomimo 

wprowadzenia jak gdyby tej reformy, gdzie subwencja jak gdyby już w swojej wartości ostatecznej 

zawiera skutki reformy mamy -222tys. zł, więc na pewno reforma będzie się wiązała z 

dodatkowymi kosztami dla Gminy Gostynin. Nie mniej jednak nie jest prawdą, że nie jesteśmy na 

to przygotowani. Będziemy musieli wygospodarować środki z budżetu na pomoce dydaktyczne by 

1 września zapewnić równe warunki uczniom we wszystkich naszych szkołach. Rok 2016 

zakończył się nadwyżką budżetową, mamy wolne środki w postaci 2.795tys. zł, które 

przeznaczymy na pokrycie deficytu, czy też spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek i 

ewentualnie będziemy mogli zwiększyć wtedy wydatki do pokrycia z zewnętrznych źródeł. Więc 

my jak gdyby dostosowujemy się do reformy przygotowanej i wprowadzonej przez Rząd. To nie my 



te przepisy zmieniliśmy, czy Państwo jako organ stanowiący. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: chciałem podkreślić to, że rzeczywiście problemem będzie ze 

stworzeniem takich typowych klasopracowni tematycznych w każdej szkole. To będzie na pewno 

bardzo trudne, żeby każdy przedmiot miał swoją klasopracownie doskonale wyposażoną. Tutaj 

spodziewamy się troszeczkę problemów, natomiast szczególnie te szkoły trzy szkoły podstawowe, 

które dotychczas tych tematów nie prowadziły, a przez ten szereg lat, te pomoce naukowe 

zdezaktualizowały się, generalnie zostały nawet poddane procedurze likwidacyjnej, więc 

powiedzmy, że tu będą największe koszty, natomiast te szkoły, które prowadziły gimnazja, tam 

tylko będzie potrzeba niewiele doposażyć w pomoce dydaktyczne z zakresu tych przedmiotów 

szczegółowych. Natomiast jeżeli chodzi o inwestycje, które Pan Radny mówił, że w ogóle w tych 

trzech szkołach nie były prowadzone, też chcę to podkreślić, co Pani Skarbnik wspomniała, że jest 

to nieprawdą. We wszystkich tych trzech szkołach, tych małych, też zostały zbudowane porządne 

place zabaw, nie z myślą, o tym, że za rok te place zabaw i te szkoły mamy zamknąć. Absolutnie, ja 

jestem zwolennikiem, żeby te osiem szkół funkcjonowało. Oczywiście możemy zastanawiać się, 

rozważać w dalszym etapie, czyli gdy cały okres ten przejściowy przejdziemy, czy rzeczywiście te 

osiem szkół ma dalej funkcjonować, ale to jest przedmiotem zupełnie innej dyskusji nie dzisiejszej. 

Dzisiaj tylko po prostu dostosowujemy się do zapisów reformy. Ja jestem zwolennikiem i 

oczywiście staram się, żeby traktować wszystkie osiem szkół jednakowo i żeby docelowo z dniem 1 

września 2019r. wszystkie szkoły miały jednakowe warunki. 

Radny Jerzy Węglewski: tak Panie Wójcie zgadzam się, jakieś drobne inwestycje były prowadzone 

i drobne naprawy, tutaj jest zgoda z mojej strony. Place zabaw były we wszystkich szkołach z 

programu „Radosna szkoła”, z dofinansowania są te place zabaw, ale ja mówię o czymś innym, 

mówię o inwestycjach, które, ostatni poprzedni rok i te dwa lata, 4,5mln zł termomodernizacje tych 

5 największych szkół Zespołów, to było zaplanowane jeszcze przed reformą oświatową i teraz 

mówiłem o Zwoleniu, który mieliśmy modernizować 4 lata temu, czy 3 lata temu również z 

jakiegoś programu z dotacji i z tego zrezygnowaliśmy, bo być może że jakaś tam będzie kiedyś być 

może konieczność likwidacji tej szkoły. Takie było jakieś tam zamierzenie. Teraz okazuje się, że 

trzeba w te małe szkoły włożyć pieniądze, tak powiem brzydko i teraz trzeba się zastanowić, czy, 

jeżeli jesteśmy w tym programie, czy jest możliwość zmiany szkoły np. z Solca na szkołę w 

Zwoleniu, która powinna mieć przeprowadzoną porządną termomodernizację, bo tam nie ma w 

ogóle termomodernizacji. W Sokołowie również te inwestycje, wspomniał Pan, plac zabaw, tak i nic 

więcej i te drzwi, o które żeśmy walczyli, o których Pani Dyrektor wspominała, jak żeśmy jeździli z 

komisją oświaty 4-5 lat temu, w poprzedniej kadencji i Dyrektorzy nam mówili, jako Komisji, co 

trzeba zrobić, Pani Ewa Michalska była przewodniczącą i pamięta, jeżeli nie pamięta, ja pamiętam, 

co Pani w Sokołowie mówiła. Mówiła o wymianie wykładzin na podłogach, mówiła o progach, 

które są niebezpieczne, mówiła o sali gimnastycznej, której w ogóle nie ma, nie było i nie ma, jest 

teraz zaadaptowane pomieszczenie z szatni może wielkości 1/3 tej sali i to jest sala gimnastyczna w 

Sokołowie, która prawdopodobnie, Pani Dyrektor mówi, że ma warunki lokalowe, że klasy się 

zmieszczą. Być może, jeżeli ta sala gimnastyczna będzie zaadaptowana na klasę lekcyjną, no to 

wtedy nie ma już żadnej sali gimnastycznej, o boisku nie będę mówił. W Solcu było włożone w 

ostatnich kilku latach 500tys. zł w boisko, w Białotarsku jest bardzo piękny stadion przy szkole, w 

Lucieniu również, w Emilianowie jest i sala gimnastyczna i o wiele lepsze boisko niż w Sokołowie, 

czy w Teodorowie, czy w Zwoleniu. Tu mamy kierunki inwestycji, tu się nasuwa samo, a Pan Wójt 

mówi, że wszystkie szkoły były jednakowo traktowane, jeżeli chodzi o inwestycje, niestety tak nie 

jest, bo jeżeli byłyby jednakowo traktowane, to te szkoły wyglądałyby inaczej i dzisiaj mielibyśmy 

mniejszy problem, a w tej chwili samo, to, że te 5mln zł prawie, 4,5mln zł przez ostatni rok, ten i 

następny będzie włożone w duże Zespoły Szkół, to świadczy o tym, że te małe szkoły są dalej 

pomijane. A jaki będzie skutek takiego działania Urzędu Gminy i decyzji Rady, że te szkoły są 

niedofinansowane, no, bo tak jest, jeżeli te szkoły będą biedne, niedofinansowane, będą małe, to 

tych dzieci będzie coraz mniej. Tak jak to się dzieje w ostatnich latach, że dzieci będą uciekać do 

sąsiednich, czy do miasta, czy w ogóle do sąsiednich gmin, tak jak.. Tutaj się jeszcze wiąże problem 

dowożenia, dlaczego w Jastrzębi nie ma dowożenia dzieci nie mają, a z innych miejscowości maja? 



Tutaj trzeba byłoby dowozić dzieci z Jastrzębi, które chodzą do szkoły, tutaj jest ponad 3km. Chcę 

się zwrócić, czy ja mogę dzisiaj w Jastrzębi powiedzieć mieszkańcom, że dzieci będą miały 

zapewnione dowożenie? Bo o to wnioskuję teraz. Tak jak pozostałe w innych miejscowościach? 

Niech autokar szkolny, czy inny pojeździ tą drogą powiatową, może wtedy będzie inny nacisk na 

powiat, żeby tą drogę zrobić. Bo tutaj mówimy o inwestycjach, zaraz w punktach będziemy mówić 

o dotacji do powiatu, do dróg powiatowych, przy takiej sytuacji naszego budżetu, gdzie w tej 

chwili, nie wiem, na bieżącym utrzymaniu, jakie środki pozostały na bieżące utrzymanie w 

budżecie w tej chwili?  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: 200tys. zł. 

Radny Jerzy Węglewski: na fundusz sołecki tylko. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: nie, to jest poza funduszem sołeckim, to jest na bieżące utrzymanie 

dróg, a na fundusz są środki, takie, które są w uchwale budżetowej, czyli 292tys. zł, zgodnie z 

wnioskami sołectw, takie środki są zabezpieczone w budżecie. 

Radny Jerzy Węglewski: dobrze, czyli mamy na bieżące utrzymanie dróg 490tys. zł, w budżecie, a 

w następnych punktach będzie głosowane 315tys. zł dotacji do dróg powiatowych. Państwo Sołtysi 

możecie sobie wyobrazić, czy nas stać na dotację do powiatu? Ale to w następnym punkcie będę się 

wypowiadał. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: oczywiście możemy się różnić poglądami, tak? Uważam Panie 

Radny Węglewski, że nie walczymy, tak? Rozmawiamy, Pani Dyrektor również nie walczyła. Po 

zgłoszeniu Pani Dyrektor zapotrzebowania, zadanie zostało wykonane. Więc myślę, że tutaj w tym 

temacie, jak gdyby żadnych walk nie było. I jeśli chodzi o inwestycję w termomodernizację 

oświaty, to ja absolutnie stoję na takim stanowisku, ze są to zadania zasadne. Termomodernizacja z 

dofinansowaniem do 80% w przypadku 4 szkół, które te zadania będziemy realizować w rok 2017, 

2018 i w przypadku Białotarska, które zrealizowaliśmy, 73,22% wydatków kwalifikowalnych, tak? 

Teraz mamy refundację, są to zadania jak najbardziej celowe, które wiemy, że w przyszłości 

przyniosą wymierne korzyści ekologiczne i ekonomiczne. Stopa zwrotu w przypadku Białotarska 

jest oszacowana na 7 lat. Także nie jest to okres bardzo długi na pewno przyniesie to korzyści dla 

tych wszystkich placówek. 

Radny Marek Balcerzak: jeżeli się mogę krótko odnieść, nie było uważam problemu z wykonaniem 

drzwi w Sokołowie, dlatego, że w pewnym momencie, ja sam zacząłem prowadzić rozmowy i 

dopiero od tego momentu, tak naprawdę sprawa stanęła, bo w tym momencie wpłynęło oficjalne 

pismo do Urzędu Gminy i wtedy rozpoczęły się rozmowy. Natomiast, co chcę powiedzieć, chcę 

powiedzieć ogólnie, że rzeczywiście w tych małych szkołach tych inwestycji nie było, ale trzeba 

troszeczkę mieć obiektywizmu w tych wypowiedziach. W tamtą kadencję była planowana 

termomodernizacja szkoły w Zwoleniu i na wniosek Radnego zostało to zadanie wycofane i Rada, 

wcale nie większością głosów, bo niektórzy, bo było część Radnych, którzy byli przeciwni, bo ja 

uważałem, ze czy tam szkoła będzie, czy nie, ta termomodernizacja powinna być wykonana. 

Natomiast wtedy większością Rady, zadanie zostało to zdjęte i została w zamian wykonana droga. 

Także też trzeba sobie o tym powiedzieć, że to decyzją Rady nastąpiło.  

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: ja chciałam tylko tutaj sprostować, odnośnie sali gimnastycznej w 

Emilianowie, bo tak naprawdę, ta sala daje dużo nam do życzenia, a tak naprawdę wiemy jaka jest 

sytuacja odnośnie boiska, po prostu nie chcę mówić. Tam nie ma boiska, tam jest polana i są 

ustawione bramki zrobione z drzewa, tak? Tam nie ma boiska, a odnośnie sali.. 

Radna Ewa Michalska: my jesteśmy dopiero na początku reformy, mamy dzisiaj podjęcie projektu 

uchwały, myślę, że te wszystkie dyskusje warto by było, żeby właśnie Rada wspólnie z 

Dyrektorami, wspólnie z Wójtem, tak, zastanowiła się, zobaczyła, tam gdzie będzie trzeba 

doinwestować, tam gdzie będzie trzeba jakieś oszczędności, to ja myślę, ze to są rzeczy takie 

techniczne i to powinniśmy przesunąć na komisję, a nie dzisiaj omawiać to na sesji. 

Radny Jerzy Węglewski: jeżeli tylko mogę odniosę się tylko do Pana Radnego Balcerzaka, bo w 

mojej pamięci, sprawdzę to, ale to nie Radny Szczypawka wycofał wniosek o dofinansowanie o 

termomodernizację Zwolenia, tylko po prostu była to inwestycja zaplanowana w ramach projektu z 

wieloma innymi partnerami i było niebezpieczeństwo, że któryś z tych partnerów nie wykona 



swojej inwestycji, wtedy pozostali partnerzy nie otrzymają dofinansowania i się okazało, ze my tą 

inwestycję byśmy musieli wykonać z własnych środków. Tak samo jak teraz, ja wczoraj na komisji 

pytałem, czy my możemy się wycofać z termomodernizacji, z projektu, który jesteśmy z innymi 

gminami w tej chwili na te 4 szkoły? Otrzymałem odpowiedź, że nie, bo cały projekt upadnie i nikt 

nie dostanie dofinansowania pozostali partnerzy, dlatego nie możemy się wycofać. Tak to było tak 

mi się to wydaje, jeżeli kłamie proszę sprawdzić. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: my nie chcemy się wycofać. Nie, nie możemy, tylko nie chcemy się 

wycofać z tej inwestycji i realizacji. Mamy ją zaplanowaną w budżecie. 

Radny Jerzy Węglewski: ja się pytałem czy możemy się wycofać, nie czy chcemy? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: teraz Pan powiedział, że nie chcemy. Nie po to wchodziliśmy w 

projekt, decydowaliśmy, umieszczaliśmy go w WPF, planowaliśmy, decydowaliśmy o przystąpieniu 

z innymi partnerami, żeby w tej chwili się wycofać. Uznajemy za zasadne realizację tych 

inwestycji. 

Radny Jerzy Węglewski: ja pytałem, czy ewentualnie możemy się wycofać z tego projektu, z 

zamiarem takim, że te środki przeznaczymy na dofinansowanie, na doinwestowanie tych małych 

trzech szkół. Otrzymałem odpowiedź, że nie możemy, ponieważ cały projekt upadnie. Tak? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: na zamianę na pewno nie. 

Radny Jerzy Węglewski: ale teoretycznie, gdybyśmy się wycofali cały projekt i pozostałe gminy nie 

uzyskają dofinansowania, tak? Takie jest założenie tego projektu. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: wnioski składane do instytucji zewnętrznej w sprawie uzyskania 

dofinansowania cechuje to, ze musi osiągnąć wskaźnik produktu i wskaźnik rezultatu. Czyli same 

prace termomodernizacyjne sprowadziły się do tego, że były one zaprojektowane na etapie 

ogólnym, przed projektowym. I wycofanie którejś ze szkół, czyli generalnie, tak jak powiedziałem 

wczoraj to, to podtrzymuje. Projekt jest realizowany w ramach partnerstwa 9 gmin, gdzie Liderem 

jest Związek Gmin Regionu Płockiego. Wycofanie, którejkolwiek szkoły z tego projektu, bez 

względu na to, czy to będzie teren Gminy Gostynin, czy innej, skutkuje to tym, że zmieniają się 

wskaźniki rezultatu. To z kolei powoduje, że zgodnie z wytycznymi instytucji zarządzającej, taki 

projekt powinien podlegać ponownej ocenie. My jesteśmy już tak zaawansowani, bo jest de fakto 

podpisana umowa o dofinansowanie, czyli ze strony Mazowieckiej Jednostki temat został 

zamknięty. Teraz jest po prostu sprawa tylko, czy zrealizujemy ten projekt w zakresie rzeczowym i 

czy osiągniemy te wskaźniki, które na etapie wniosku zostały przyjęte do realizacji. Wyłączenie 

którejkolwiek ze szkół, czy tez poprzez zamianę, podmianę, to co Pan Radny sugeruje, jest obawa 

bardzo poważna, wręcz pewność, że te wskaźniki ulegną zmianie. I może to.. 

Radny Jerzy Węglewski: jakie to będą skutki? 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: takie, ze po prostu nie będzie dofinansowania.  

Radny Jerzy Węglewski: pytałem otwarcie i uzyskałem odpowiedź. Nie będzie dofinansowania. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: nie będzie dofinansowania. Mało tego, jeżeli ta wina będzie leżała po 

naszej stronie, czyli my zdecydujemy o tej zmianie wtedy skutki finansowe odczują pozostali 

partnerzy. Projekty partnerskie mają to do siebie, ze wszyscy solidarnie odpowiadają za powodzenie 

tego projektu. To partnerstwo nie wzięło się z przypadku, bo z tego tytułu były dodatkowe punkty, 

czyli szansa otrzymania dofinansowania, poprzez projekty partnerskie była większa niżby to gmina 

zrobiła aplikując indywidualnie. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: ja chcę tylko powiedzieć, że my świadome weszliśmy w to 

partnerstwo, o którym tutaj wspomniał mój zastępca, oczywiście po to, żeby uzyskać 

dofinansowanie. Projekt w tym kształcę otrzymał ocenę merytoryczną wysoko postawioną i w tym 

kształcie uzyskaliśmy dofinansowanie, więc zmiana w tym projekcie absolutnie nie wchodzi w grę. 

I ja tego nie dopuszczam. Ale nikt nie powiedział, ani, ja ani nikt z moich Kierowników, czy 

pracowników, że wykluczamy ubieganie się w przyszłości w jakiś konkursach, czy w innych 

projektach z tymi trzema szkołami. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja tylko słówko dodam, że my jesteśmy rzetelnym partnerem, więc 

w trakcie gry, nie zmieniamy zasad gry. Przystąpiliśmy do projektu i go realizujemy. 

Radny Jerzy Węglewski: ja tak króciutko chce podsumować, ja tutaj nie przeczę żadnych racji. Mi 



chodziło tutaj tylko o konkretną odpowiedź, czy jeżeli my się wycofamy, cały projekt upada i żadna 

gmina nie uzyska dofinansowania? I tak jest. I podobnie było ze szkołą w Zwoleniu 4 lata temu, czy 

3, też byliśmy w projekcie w partnerstwie z innymi gminami i było tam niebezpieczeństwo, że 

jeden partner nie wykona inwestycji i wtedy nie mielibyśmy dofinansowania do Zwolenia. A nie 

prawdą jest, że Pan Radny Szczypawka, Radny z tamtego terenu złożył wniosek o wycofanie. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuję bardzo, 

Szanowni Państwo.. 

Radny Jerzy Węglewski: chciałbym skończyć Panie Przewodniczący. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dobrze proszę bardzo. 

Radny Jerzy Węglewski: w całej tej dyskusji, chcę tylko powiedzieć, że.. i to było moim celem, że 

inwestycje w Gminie Gostynin, jakie my planujemy wieloletnie, a bardzo wieloletnie nawet one są 

umieszczane w WPF, w kolejnych budżetach i one nie są realizowane. Bardzo dużo inwestycji nie 

jest realizowanych, w każdym roku po kolei, już nie będę mówił, kanalizacja Sokołów, budowa 

Urzędu Gminy, to jest przesuwane na kolejne lata, to rodzi koszty, bo wiadomo, że oczyszczalnia 

zbudowana w Sokołowie nie pracuje tak jak powinna, bo nie ma ścieków, a my no cóż robimy 

termomodernizacje, no bo tam można uzyskać parę złotych. A tutaj stracimy 2mln zł, bo 

oczyszczalnia się zepsuje i trzeba będzie remontować za kolejny 1mln zł. Teraz jeżeli patrzymy 

całościowo na budżet, drodzy Państwo, wiemy jakie inwestycje duże nas czekają w następnych 

kilku latach, budowa Gminy, kanalizacja Sokołów, Zaborów.. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Panie Radny, jeżeli 

mógłbym.. 

Radny Jerzy Węglewski: pozwoli Pan, ze skończę? 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ja naprawdę pozwalam 

bardzo dużo się wypowiadać, ale chciałbym tylko naprawdę przypomnieć w jakiej sprawie 

rozmawiamy, w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe. Tak naprawdę powinniśmy 

dyskutować nad tym projektem, a ja oczywiście dopuszczam szerszą rozmowę tylko nie już na 

zasadzie budżetów i inwestycji, bo to już za dużo. 

Radny Jerzy Węglewski: ale to ma wszystko związek, bo jeżeli my w budżetach i inwestycjach 

planujemy takie wydatki właśnie różne, gdzie pieniądze idą, a małe szkoły są niedofinansowane, 

niedoinwestowane i teraz chcąc, żeby te szkoły miały, a w moim odczuciu, moim celem tej całej 

wypowiedzi tej i poprzedniej jest taki ten cel, żeby te dzieci ze wszystkich ośmiu szkół miały 

zbliżone warunki do edukacji i do nauki potrzebne są inwestycje. Nie widzę teraz możliwości 

znalezienia dużych środków na inwestycje w tych trzech szkołach, ponieważ mamy zaplanowane 

duże inwestycje, budowa Urzędu Gminy, kanalizację Sokołów-Zaborów, to będą duże miliony. 

Mamy, o czym zapominamy Państwo Radni, również przejęte grunty w Sokołowie od Agencji 

Nieruchomości Rolnej z perspektywą budowy budynków socjalnych i ten termin dobiega w 2019r i 

musimy coś tam zacząć robić, to będą kolejne pieniądze, bo jeżeli nie, będziemy oddawać Agencji 

duże pieniądze wraz z odsetkami. Nie mówię o bieżącym utrzymaniu dróg, o bieżącym utrzymaniu 

szkolnictwa, tak jak Pani Skarbnik powiedziała, że to będzie nas coraz więcej kosztować, że 

będziemy więcej dokładać, bo takie są fakty, niestety tak będzie. Mówię całościowo i teraz Państwo 

sobie wyciągnijcie wnioski.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo 

pozwólcie, że powrócę do głównego wątku. Bo całościowo nie możemy mówić o gminie w 

sytuacji, kiedy rozpatrujemy projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo 

oświatowe. I tak naprawdę to Panie Radny Węglewski, żadna praktycznie z wypowiedzi Pana nie 

odnosiła się do tego projektu uchwały. To jest pierwszy projekt, który musimy przyjąć, a później 

będzie jeszcze szereg czasu i okazji na komisjach oświaty i nie tylko, budżetu i finansów, żeby o 

tych sprawach rozmawiać. I jeżeli pozwolicie, ja bym zakończył tą rozmowę. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: ja jeszcze króciutko chciałbym się odnieść, no, bo tak, sprawa 

dyskusji, jeśli chodzi o te osiem szkół i doposażenia, to jest sprawa na te dwa lata, przez które ta 



reforma będzie wdrażana i ona w ostatecznym kształcie będzie 1 września 2019r. Natomiast, jeżeli 

chodzi o zarzuty jakieś tam, odsuwania w czasie inwestycji, to chciałbym się odnieść, mamy w tej 

chwili jeżeli chodzi o kanalizację Sokołowa, mamy dokonaną ponowną wycenę jest to kwota 

905.659,00zł, czyli mieścimy się w tym 1mln zł jaki Rada przeznaczyła w budżecie roku 2017. 

Praktycznie w miesiącu marcu ogłosimy przetarg na budowę tej kanalizacji i w tym roku ta 

kanalizacja zostanie zrealizowana. Sprawa budynków socjalnych w Sokołowie, też oczywiście ja 

ten temat podnosiłem Państwu, Radzie, wielokrotnie nawet już wystąpiłem z inicjatywą w ubiegłym 

roku bodajże o opracowanie pierwszej dokumentacji w tym zakresie. Uznaliście Państwo, że to 

jeszcze trochę za wcześnie, że możemy to w czasie odsunąć, m.in. Pan Węglewski chyba tez poparł, 

to, żeby to jednak w czasie osunąć. Więc nie przyjmuje tutaj zarzutów wobec siebie na jakąś 

bezczynność. Jeżeli chodzi o sprawę budynku też już jest specyfikacja w tej chwili praktycznie 

dopięta, Pan Zastępca to głównie pilotuje, specyfikacja jest na przeprojektowanie już praktycznie 

dopięta jeszcze jakieś szczegóły dopracujemy i praktycznie początek marca ogłosimy przetarg na 

przeprojektowanie tej dokumentacji, czyli kolejny krok jest poczyniony. Więc mówię, ze nie prawdą 

jest, że coś tutaj zaniedbujemy, odsuwamy w czasie. Sprawa sali gimnastycznej w Sierakówku, też 

moja inicjatywa była w ubiegłym roku, żeby dokumentację opracować, zostało to na razie odsunięte 

w czasie, nie mówię, że zdjęte, ale odsunięte w czasie. Więc mówię, nie przyjmuje tutaj wobec 

siebie zarzutów i wobec moich pracowników.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Panie Wójcie bardzo 

dziękuję. Szanowni Państwo pozwólcie, że jako Przewodniczący w tym momencie przerwę ta 

dyskusje. Ponieważ chciałbym.., zachęcam Państwa jednak do rozmowy na temat projektu, bo jeżeli 

będziemy to tak rozmywali, to przy każdej uchwale, możemy rozmawiać o ogólnikach.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 168/XXX/2017 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 7-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: nadania nazwy skrzyżowaniu dróg. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: tak jak Pan Przewodniczący przeczytał, jest to inicjatywa oddolna 

tego Stowarzyszenia, która w tym uzasadnieniu jest napisane, poprzez ten fakt nadania imienia tego 

skrzyżowania, to będzie swoisty hołd i pamięć dla tej rodziny, która przyczyniła się bardzo 

pozytywnie dla tej społeczności. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 169/XXX/2017 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 8-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania 

„Przebudowa skrzyżowania w miejscowości Solec”. 

Radny Jerzy Węglewski: ja już nawiązałem we wcześniejszych wypowiedziach do tych dotacji tj. 

315tys. zł na 4 inwestycje powiatowe. Tutaj Pan Przewodniczący mi zarzucił, że mówię nie na 

temat, myślę, że to jest wszystko na temat, ponieważ inwestycje, jeżeli są planowane trzeba to po 

prostu wplatać w cały budżet nie tylko tego roku, ale w kolejnych latach, także i poprzednich. Ja w 

trakcie uchwały, kiedy podejmowaliśmy budżetową uchwałę na 2017 rok w grudniu, wymieniałem 

liczby, jakie są czynione inwestycje w poszczególnych okręgach, w poszczególnych 

miejscowościach, nie będę do tego wracał, bo nie ma sensu, bo o tym już mówiłem. W mojej 

ocenie, pry tych problemach, jakie przedstawiłem.., nie problemach, potrzebach gminy, jakie będą 

w przyszłych, kilku latach inwestycyjnych i finansowych, jakie będziemy mieli, związanych z 

oświatą, z budową budynku, z kanalizacjami, z budynkami mieszkalnymi, z drogami wszystkimi 

naszymi gminnymi oraz powstanie jeszcze wiele, wiele innych bieżących potrzeb, które radni 

zgłaszają, które zgłaszają Państwo Sołtysi również, ze swoich wiosek. Czy nas stać w tej chwili, 

żeby dokładać 315tys. zł do inwestycji powiatowych? W mojej ocenie nie stać nas, nie powinniśmy 



tych dotacji udzielać powiatowi, ja będę głosował, będę przeciwny. Jeżeli powiat chce wykonać i 

ma środków mniej, chce pozyskać, może zrobić dwie inwestycje, a nie cztery, za swoje własne 

środki. Nas nie stać na dofinansowywanie powiatu, taka jest moja ocena. Specjalnie analizowałem 

troszeczkę sąsiednie gminy, jak to wygląda i zawsze mówiliśmy, ze w gminie Baruchowo jest tak 

pięknie, tyle się dzieje, tyle jest budowane. W 2016 roku w gminie dwie drogi powiatowe z małą 

dotacją gminy, dwie drogi gminne, jedna z dotacją powiatu włocławskiego. Powiat włocławski 

dopłacił do drogi gminnej gminy Baruchowo. Oraz drugi odcinek drogi, to nie są odcinki 200-

300m, tak jak u nas, tylko odcinki ponad 1100m. Nie będę już szczegółowo, jest to na stronie 

internetowej gminy Baruchowo można sobie sprawdzić i przeczytać. Są to odcinki ponad 

kilometrowe, gdzie w jednym przypadku dołożył się powiat włocławski do drogi gminnej w drugim 

przypadku drogi gminnej dołożył się Kujawsko-Pomorski Urząd Marszałkowski, no i tam jakoś to 

wszystko idzie. Raz gmina dołoży powiatowi, raz powiat gminie i te inwestycje idą. No i wszyscy 

wiemy, bo takie były głosy i Państwa tutaj Sołtysów i Radnych, wielokrotnie, że w gminie 

Baruchowo  pięknie wszystko funkcjonuje. A u nas jakoś nie może. My przy takich potrzebach w 

przyszłości, tutaj Państwo Radni to pewnie zdecydują, że będzie to dofinansowanie i przekażą te 

pieniądze. W moim odczuciu nie powinno tak być. Ja będę głosował przeciw. 

Radna Ewa Michalska: jeśli mogę, to chciałabym się odnieść do tej uchwały konkretnej uchwały, 

odnośnie skrzyżowania w Solcu, przy tym skrzyżowaniu jest również droga gminna, która jest 

również objęta tym planem przebudowy. W tym roku mija 10 lat, jak mieszkańcy przeszli od 

początku w ogóle dopominania się, prośby o to skrzyżowanie, żeby to skrzyżowanie zostało 

zrobione. Także nie jest to tylko droga powiatowa, ale jest również w tym droga gminna, jest to 

współfinansowanie w większości z powiatu. Także, ja tutaj w imieniu mieszkańców chciałam 

podziękować i prosić o przychylność. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państwo oczywiście jeżeli chodzi o inne obszary 

wsparcia powiatu miałem i mam wątpliwości zawsze, oczywiście jak najbardziej, bo mamy tyle 

zadań własnych. Natomiast jeżeli chodzi o drogi, drogi, które są kontynuacją czegoś tam, to są 

drogi, które służą mieszkańcom. Wielokrotnie na spotkaniach z mieszkańcami, mieszkańcy 

podkreślali to, że ich kategoria drogi nie obchodzi tylko oni po prostu chcą do swoich zabudowań, 

więc jeżeli jest to droga powiatowa, która nawiązuje do naszej drogi gminnej, czy do istniejącej 

drogi powiatowej, czy np. jak za chwilkę będziemy o Zaborowie mówić, która nawiązuje do 

wojewódzkiej i spina też naszą gminną asfaltową, więc jestem jak najbardziej przychylny temu, 

żeby jednak te zadania kontynuować, bo one mają służyć naszym mieszkańcom przede wszystkim. 

A nie to, czy to będzie chwałę za to powiat, czy gmina. 

Radny Marek Balcerzak: ja chciałbym ogólne, żeby nie w każdym tym punkcie, bo te punkty będą 

cztery, to co powiedział Pan Wójt, to nie jest nasz wymysł, to jest po konsultacjach z mieszkańcami. 

Mieszkańcy wnioskują, że dla nich bardziej ważna jest, akurat ja mówię o Zaborowie Starym, ta 

droga i rzeczywiście, przy czym całkowita wartość zadania jest wyceniona na 600tys. zł i ten wkład 

80tys. zł pozwolił na to, że powiat w ogóle to zadanie chce zrealizować. Nieprawdą też jest, że my 

tylko te pieniądze, my żeśmy nie dofinansowywali i może z tej przyczyny powiat na terenie naszej 

gminy robił mało. Np. powiem taki przykład, są gminy sąsiednie, te które są w powiecie 

gostynińskim, które już od wielu lat dofinansowują zadania drogowe i taka gmina jak Szczawin w 

ubiegłym roku dofinansowała również 80tys. zł drogę i dzięki temu powiat zdecydował się tam to 

zadanie wykonać. Jeżeli my nie będziemy chcieli w partnerstwie, czy w jakiś sposób uczestniczyć, 

czy nie pokażemy dobrej woli, to może się okazać, że powiat mając te pieniądze nie zrobi ani 

jednej, czy dwóch dróg, tylko po prostu będzie robił, tam, gdzie uzyska jakieś wsparcie. Także ja 

mam taką nadzieję, że w jakimś zakresie będziemy tą współpracę i tą pomoc kontynuowali. Tak się 

rzeczywiście stało, że w tym roku jest to kilka dróg, ale związane jest to z tym, że dwie drogi miały 

być dofinansowane w roku ubiegłym, natomiast powiat tych środków nie wykorzystał i one po 

prostu w naszym budżecie zostały. Także ja, jak najbardziej będę popierał, żeby wspomóc w ten 

sposób, jeżeli powiat rzeczywiście dzisiaj nie ma takich środków, nie ma podatków, na pewno jest 

biedniejszy niż gmina. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: porównując się do jednostek sąsiednich naszych uwzględnić 



wszystkie obszary, w przypadku Baruchowa mamy bodajże jeden Zespół placówek oświatowych, a 

u nas jest osiem. Nie da się zrobić wszystkiego od razu. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 170/XXX/2017 została przyjęta  11 głosami za i 1 przeciw i  stanowi załącznik do 

protokołu. (Radna Elżbieta Tyszkiewicz wyszła z sali posiedzenia). 

 

Do punktu 9-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizacje zadania 

dotyczącego przebudowy odcinka drogi powiatowej nr 1404W granica województwa – Zuzinów – 

Krzywie – Górki w miejscowości Górki Drugie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 171/XXX/2017 została przyjęta 11 głosami za i 1 przeciw i stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Do punktu 10-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania 

dotyczącego przebudowy odcinka drogi powiatowej nr 1417W Zaborów Stary – Gostynin. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 172/XXX/2017 została przyjęta 11 głosami za i 1 przeciw i stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Do punktu 11-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostynińskiemu na realizację zadania 

dotyczącego drogi powiatowej nr 1417W Zaborów Stary – Gostynin w miejscowości Strzałki. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 173/XXX/2017 została przyjęta 12 głosami za i 1 przeciw i stanowi załącznik do 

protokołu.  

(Radna Elżbieta Tyszkiewicz wróciła na salę posiedzenia). 

 

Do punktu 12-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2017 rok. 

Radny Zygmunt Kieplin odczytał wniosek z Komisji Budżetu i Finansów treści: „Komisja 

wnioskuje, o zdjęcie kwoty 100 tys. zł z zadania inwestycyjnego „Przebudowa drogi gminnej w m. 

Józefków” (zał. Nr 6 do uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2017 rok, Wydatki na zadania 

inwestycyjne na 2017 rok nieobjęte wykazem przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

Dział 600, Rozdział 60016) i zwiększenie o tę kwotę tj. 100tys. zł na zadanie pn. „Budowa garażu 

strażackiego OSP Białotarsk w celu poprawienia gotowości bojowej OSP w Białotarsku” (zał. Nr 6 

do uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2017 rok, Wydatki na zadania inwestycyjne na 

2017 rok nieobjęte wykazem przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej, Dział 754, 

Rozdział 75412)”.  

Radny Piotr Piotrowski odczytał wniosek z Komisji Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa 

i Ochrony Środowiska treści: „Komisja wnioskuje, o zdjęcie kwoty 100 tys. zł z zadania 

inwestycyjnego „Przebudowa drogi gminnej w m. Józefków” (zał. Nr 6 do uchwały zmieniającej 

uchwałę budżetową na 2017 rok, Wydatki na zadania inwestycyjne na 2017 rok nieobjęte wykazem 

przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej, Dział 600, Rozdział 60016) i zwiększenie o tę 

kwotę tj. 100tys. zł na zadanie pn. „Budowa garażu strażackiego OSP Białotarsk w celu 

poprawienia gotowości bojowej OSP w Białotarsku” (zał. Nr 6 do uchwały zmieniającej uchwałę 



budżetową na 2017 rok, Wydatki na zadania inwestycyjne na 2017 rok nieobjęte wykazem 

przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej, Dział 754, Rozdział 75412)”.  

Radni wniosek z Komisji Budżetu i Finansów przyjęli 12 głosami za i 1 przeciw. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 174/XXX/2017 została przyjęta 12 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 13-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji.  

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Budżetu i Finansów:  
Komisja wnioskuje, o zdjęcie kwoty 100 tys. zł z zadania inwestycyjnego „Przebudowa drogi 

gminnej w m. Józefków” (zał. Nr 6 do uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2017 rok, 

Wydatki na zadania inwestycyjne na 2017 rok nieobjęte wykazem przedsięwzięć do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej, Dział 600, Rozdział 60016) i zwiększenie o tę kwotę tj. 100tys. zł na zadanie 

pn. „Budowa garażu strażackiego OSP Białotarsk w celu poprawienia gotowości bojowej OSP w 

Białotarsku” (zał. Nr 6 do uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2017 rok, Wydatki na 

zadania inwestycyjne na 2017 rok nieobjęte wykazem przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, Dział 754, Rozdział 75412).  

 

 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

Komisja wnioskuje, o zdjęcie kwoty 100 tys. zł z zadania inwestycyjnego „Przebudowa drogi 

gminnej w m. Józefków” (zał. Nr 6 do uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2017 rok, 

Wydatki na zadania inwestycyjne na 2017 rok nieobjęte wykazem przedsięwzięć do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej, Dział 600, Rozdział 60016) i zwiększenie o tę kwotę tj. 100tys. zł na zadanie 

pn. „Budowa garażu strażackiego OSP Białotarsk w celu poprawienia gotowości bojowej OSP w 

Białotarsku” (zał. Nr 6 do uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2017 rok, Wydatki na 

zadania inwestycyjne na 2017 rok nieobjęte wykazem przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, Dział 754, Rozdział 75412).  

 

 

Do punktu 14-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Szanowni Państw, w większości interpelacje dotyczyły bieżącego 

utrzymania dróg, równania dróg, naprawy dróg itd., ale też oczywiście musicie mieć Państwo 

świadomość, że Rada przeznacza mało środków na bieżące utrzymanie. Wystarcza nam głównie na 

realizację funduszu sołeckiego i na te bieżące już są środki niewystarczające, przy takiej aurze jaka 

w tej chwili, oczywiście po tych mrozach długotrwałych, zrodziła się, myślę, że w tej chwili, jeżeli 

do dna grunt rozpuści się to ta woda trochę zniknie i te warunki się poprawią. Sytuacja rzeczywiście 

w wielu miejscach jest bardzo trudna i zdajemy sobie z tego sprawę. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: tak, jak Pan Wójt, stan techniczny jaki jest w tej chwili dróg, 

uniemożliwia jakiekolwiek prace, co prawda były dwa działania podjęte w Zaborowie Starym i w 

Helenowie. W pierwszym przypadku wiązało się to z tym, że mieszkaniec bardzo prosił, bo ma 



chora matkę i dwa, czy trzy razy w tygodniu przyjeżdża pogotowie i stan techniczny był taki, że 

praktycznie uniemożliwiał przejazd. Natomiast w Helenowie była taka sytuacja, że po prostu 

mieszkaniec nie mógł do pracy dojeżdżać. Ale to były takie jak mówię sytuacje w trybie 

awaryjnym.  

Pani Radna Sulma prosiła w sprawie tej ekspertyzy pisemną odpowiedź.  

Radna Jolanta Sulma: na wszystkie interpelacje bym prosiła odpowiedź pisemną. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: Na wszystko, dobrze. Pani Radna Michalska, Pani Radna 

Tyszkiewicz, Pan Radny Kołodziejski, Pan Radny Kieplin, Pani Radna Staniszewska, tak, jak Pan 

Wójt powiedział, jeżeli warunki pozwolą, te działania mające na celu przywrócenie przejezdności 

tych dróg, będą podjęte.  

Pan Radny Węglewski, tak jak żeśmy rozmawiali wczoraj, nie wiem, czy dzisiaj, czy jutro, udam 

się w teren, zobaczę tę nieruchomość, ocenie ten stan techniczny, bo nie wiem, prawdopodobnie  

jest klejone gliną, więc nie chciałbym tu przesądzać, chciałbym to sprawdzić. Natomiast sprawa 

tego budynku, o którym Pan wspominał jest taka wątpliwość, ze jest to grunt Agencji 

Nieruchomości Rolnej, nie gminy. Ale to też do sprawdzenia jest. 

Było jeszcze pytanie w sprawie wody, Pani Radnej Dan, ale to pewnie Pan Prezes ZK odpowie. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: chcę tylko tu dodać, bo Radna Pani Staniszewska, kieruje w stronę 

Prezesa sprawy dróg, niestety to my dysponujemy środkami, to my będziemy decydowali, gdzie 

będzie, co realizowane. Także proszę Zakładu i Prezesa nie atakować, jeżeli chodzi o sprawy dróg, 

przede wszystkim zgłaszać to nam. I to my decydujemy, gdzie Prezes skieruje swoje siły i środki. 

Sprawa dróg ona jest bardzo dotkliwa i dotyka większości mieszkańców, ale też zauważmy to, że 

2mln zł. w tym roku przeznaczamy na drogi asfaltowe. Także to są duże wydatki, jeśli chodzi o 

nasze możliwości finansowe. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: ja znam swoje miejsce w szyku, dlatego nie będę wychodził przed 

szereg. Jeżeli chodzi o wodę, może zacznę od stanu, jaki jest na dzień dzisiejszy, mam przed sobą 

pismo z Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Gostyninie, skierowanego do Pana 

Starosty oraz Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego w Gostyninie, to pismo również 

jest przekazane do Biura Rady. Jak wygląda sytuacja z wodą w rejonie, co porusza Pani Radna Dan-

Liberadzka. Cos tam przeczytam, przytoczę pewne zapisy tego pisma, „Państwowy Inspektor 

zapoznaje się z przekazanymi przez Zakład w Solcu w dniu 20.02.2017r. wynikami badań prób 

wodnych, pobranych w ramach kontroli zewnętrznej z wodociągu publicznego w Bielawach, bo tu 

akurat chodzi o wodociąg ten, który zasila rejon Emilianowa, informuję, że nastąpiła pod względem 

mikrobiologicznym poprawa jakości wody przeznaczonej do spożycia z tego wodociągu. I tu 

problem przekroczenia górnej liczby mikroorganizmów pojawił się we wrześniu 2016r. Skąd się to 

pojawiło, jedna sprawa, ze zmieniły się przepisy, kiedyś obowiązywała ustawa z 2007r., która 

dopuszczała do 100 jednostek, w tej chwili ustawodawca zostawił taka furtkę i zapisał, że ma być 

bez nieprawidłowych zmian. Sanepid w Gostyninie podchodzi z tego względu, że poprzednio jak 

było, nawet jak było dopuszczalne i było 0 jednostek, to w tej chwili ma być tez 0. Mam kontakt z 

ludźmi z ościennych regionów i nie wszędzie jest to przestrzegane. Także nie musi to być 0, 

natomiast Sanepid nas zobowiązał, żeby doprowadzić do 0. Problem pojawił się na Bielawach, 

kiedy mieliśmy problemy i na Bierzewicach. Jest minimalnie twarda, że tak powiem, musieliśmy 

wymienić wszystkie żwirki i w Bierzewicach, a teraz doszło do tego, że nie dość, że żwirki to 

zakupiliśmy dwa zbiorniki w Bielawach, jak żeśmy je wymienili to padł trzeci. Jest to stacja, która 

ma dwadzieścia parę lat i to się wiąże z wymianą żwira. Po wymianie żwirków, żeby przywrócić tą 

wodę do należytego stanu, nie zawsze się tak od razu uda. Jeżeli chodzi o inne parametry na pewno, 

ale jeżeli chodzi o te parametry, o których tutaj mówimy uzyskaliśmy przekroczone 0. Przekroczone 

było około 100 nawet jednostek. I stąd się wzięła potrzeba chlorowania. No i niestety, ludzie zaraz 

odczuli, że tego chloru jest nie wiadomo ile, szczególnie w Emilianowie, ale jeżeli chodzi o 

Emilianów, to odczucie ludzi, przede wszystkim nasiliło się po 02.02.2017r., po artykule, który 

ukazał się w gazecie, która nazywa się „Lokalna” i jest to artykuł, widocznie go autoryzowała, nie 

wiem, Pani Dyrektor Szkoły z Emilianowa. Artykuł się pojawił po jednej z sesji w powiecie, gdzie 

na obrady weszło zagrożenie „Ziejkową”. Była tam z tego, co ja czytałem, już nie będę mówił, kto z 



Radnych powiatowych, ale padła jakaś tam propozycja, żeby to upublicznić na tej sesji, znam 

nazwisko, ale nie będę mówił. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Panie Prezesie to jest, jak 

gdyby sprawa może ważna, ale chodzi o wodę. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: ale wiąże się to z wodą. Dlatego wiąże się to z wodą, że „o 

dramatycznych skutkach wycieku trujących substancji do rowów melioracyjnych, alarmują rodzice 

uczniów z Zespołu Szkół w Emilianowie”. I to się wiąże właśnie z Ziejkową. Dlatego.., mieliśmy 

jakieś interwencje, w granicach przyzwoitości, ale nie mieliśmy takich interwencji, jakie pojawiły 

się po tej gazecie, jak się ukazał artykuł. Były to wiadomości przekazywane przez Panią 

Kozłowską. I zaczął się problem, z tym, ze nie jest to aż taki problem, jak sugeruje, no nie wiem, 

czy zachowanie Pani Radnej, czy zachowanie innych osób związanych z tym rejonem. Zagrożenie 

epidemiologiczne będące podstawą do natychmiastowego unieruchomienia wodociągu występuje w 

przypadku wykrycia w wodzie przeznaczonej do spożycia, mikroorganizmów chorobotwórczych. 

Te mamy zachowane, także żadnego zagrożenia biologicznego nie ma. Jeżeli chodzi o chlor, to Pani 

Dyrektor Wróblewska pisze, nie mniej pomimo prowadzonej długo fali dezynfekcji, nie zostały 

przekroczone dopuszczalne stężenia chloru wodnego oraz chloru. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: także reasumując, woda jest dobra, 

tak?  

Prezes ZK Paweł Czarnecki: woda nadaje się do użytku. Jest to dopuszczone, robimy to na bieżąco. 

Pojawiły się te problemy, musimy to chlorować, nieraz są gdzieś jakieś odcinki, że ludzie 

interweniują, ale dziewie się, że są interwencje np. Radnych, a nie ma interwencji od ludzi, którzy 

są bezpośrednio i tą wodę pobierają. Najlepszym rozwiązaniem jest, jest zła woda, dzwonią i 

przyjeżdżamy. Mieliśmy w tamtym tygodniu Bierzewice 3, nie wiem kto tam mieszka interwencje, 

pojechał, przepłukał ten odcinek do końca, akurat ten chlor, u nich powstało go więcej, bo jest 

końcówka odcinka.  

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: miałabym prośbę, jak już rozmawiamy na temat Bierzewic, Panie 

Prezesie, po prostu ciśnienie tak wali, że nie da rady odkręcić kranu. Ja już całą kuchnię zalałam. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: Pani Radna ja mieszkam w tym rejonie i nieraz jak zgłaszacie, to się 

dziwię, ciśnienie, tak, rzeczywiście było troszeczkę zwiększone ciśnienie, być może to było 

spowodowane przerwą w dostawie prądu. Gdzieś mogło się zapowietrzyć. Tak jak mówię, 

mieszkam w tym regionie i nie doświadczam tego. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: Panie Pawle, ja zawsze, jeżeli coś jest to Panu, gdzieś tam to po prostu 

zgłaszam, ale jak już Pan ruszył temat Bierzewic, więc ja mówię tutaj ze swojego domu. U mnie to 

ciśnienie jest i jest już od dość dawna. Ja nie zgłaszała, bo nie jestem taką osobą, że lecę i zgłaszam, 

tak? Druga sprawa, wiem, że Kasia, nie wiem, czy rozmawiała z Panem, czy będzie rozmawiać, 

osiedle alarmuje odnośnie złej jakości wody. Całe osiedle, ona odbiera telefony.  

Prezes ZK Paweł Czarnecki: Pani Radna, ale co jest problem, podać mi nazwiska i kiedy. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: Pani Sołtys myślę, że na pewno wie. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: bo ja nie rozumie, tak samo, jak wystąpienie było Sołtysa ze wsi 

Emilianów, który wystąpił do Zakładu, list otwarty napisał też do wiadomości Wójta Gminy 

Gostynin i do Przewodniczącego Rady Gminy, w imieniu też występuje całej społeczności. W 

tamtym tygodniu żeśmy, chodził inkasent, zbierał wiadomości i ja tej całej społeczności nie widzę. 

Pani Radna, społecznością jestem ja. Ja nie zgłaszam tego. U mnie jest woda dobra. Ja nie rozumie 

ogólnych określeń. Jeżeli rozmawiamy o faktach, to rozmawiamy, kto i kiedy? 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: dobrze, ja zapraszam do siebie Pana na dzisiaj, nie ma problemu 

odnośnie ciśnienia. A odnośnie tego, że są skargi, że woda jest złej jakości na osiedlu, to na pewno 

Pani Sołtys takie informacje przyjęła i ona jest jak najbardziej poinformowana. Ja powiem ogólnie, 

tak. I mam jeszcze jedną prośbę, jak naprzeciwko krzyża pojawiła się woda, ja nie wiem co to jest 

za woda, na pewno nie jest to woda od deszczu, ani, że spływała z asfaltu. Tutaj zaraz, jak Państwo 

Postolscy mają ogrodzenie, tam niedaleko, gdzieś u nich jest studzienka. Nie wiem, ta woda się 

pojawiła i od dwóch dni stoi. Myślę, że to nie jest deszczówka. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: sprawdzę to, ale po przebudowie dróg, miałem zalaną stację 



uzdatniania wody na Bierzewice, dlatego, że z drogi powiatowej zostały odprowadzone i część tych 

wód to się wzniosło ponad teren i ja podtopioną stację miałem. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: więc ja myślę, że to jest po przebudowie, która była teraz tego 

odcinka.  

Prezes ZK Paweł Czarnecki: na takie sytuacje, jeżeli są zgłaszane reagujemy. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: Panie Prezesie, ja chciałam powiedzieć, że cieszę się bardzo, że 

Pan gazety czyta, lokalne, każdy ma prawo, tylko ja nie w sprawie gazety i to, że ktoś opisał w 

gazecie, tylko Panie Prezesie mi ludzie zgłaszają to, a no niestety, ludzie nie będą wydzwaniać 

wszyscy, tylko akurat, kiedy się widzimy, to zgłaszają mi taki problem. Więc jeśli mi zgłaszają, to ja 

zgłaszam to dalej.  

Prezes ZK Paweł Czarnecki: ludzie mają podpisane umowy z ZK, na umowie mają napisany nr.. 

Radna Mariola Dan-Liberadzka: tak, ale my jesteśmy od tego na tym terenie i Sołtysi i Radni, żeby 

problemy też zgłaszali do Radnych i do Sołtysów. Dlatego ja po prostu to zgłaszam. Ludzie nie ze 

względu na gazetę zgłaszali problem, tylko to, że problem jest w domu z wodą. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: rozumie, w tej chwili, w sytuacjach takich jak ktoś mówi, że jest chlor 

przekroczony, jedziemy, bierzemy próbkę i dajemy do badania.  

 

Do punktu 15-go. 

Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  

Protokół z obrad XXIX Sesji Rady Gminy został przyjęty 13 głosami za.   

 

Do punktu 16-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radny Zygmunt Kieplin: Panie Wójcie, ja się chciałem tylko zapytać, czy prawdą jest że Wójt 

obiecał Straży w Miałkówku 20tys. zł, bo oni teraz mnie atakują, Pan Piotrowskiego atakują, że 

Wójt im obiecał. 

Radny Marek Balcerzak: ja Panie Prezesie tylko zapytam, Pan pije tą wodę i rodzinie nie boi się 

dawać do picia, rozumie, czy jednak woli kupić sobie w sklepie? Tylko szczerze? 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: Panie Marku, nie wiem, czy Pan uwierzy, że daje rodzinie, z żoną 

tylko mieszkam. 

Radna Marzena Staniszewska: Panie Prezesie przepraszam, ja jeszcze tylko chciałam zadać pytanie, 

bo widzę, ze Pan Przewodniczący czasami, bo wcześniej chciałam w interpelacjach zadać pytanie, 

Pan mi nie pozwolił, więc teraz postanowiłam sobie wstać i zadać pytanie Panu Prezesowi, Panie 

Prezesie, chciałam, ostatnio na sesji żeśmy rozmawiali o hydrantach, dlatego chciałam się 

przypomnieć, kiedy Pan będzie.. 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: pamiętam, dałem zlecenie, pamiętam i mam to w planie na najbliższe 

dni, pamiętam. 

Radna Marzena Staniszewska: dobrze, tylko, żeby Pan pamiętał? 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: pamiętam, już rozmawiałem ze swoimi ludźmi i na pewno 

podjedziemy w najbliższym czasie. 

Radna Marzena Staniszewska: dobrze, dziękuję. Następna sprawa, jeszcze nie skończona, bo też 

zgłosiłam na sesji, sprawę Panu Przewodniczącemu powierzyłam, wyjaśnienie z Urzędem Gminy w 

sprawie sołectwa Marianów i Gorzewo. Do tej chwili nie ma żadnego uzgodnienia, ponieważ pisma 

są u mnie i ani Sołtys się nie pojawia, ani nie ma kontaktu, więc ta sprawa.. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Pani Radna, prawda jest taka, 

mieliśmy dwie próby spotkania się ze sobą, żeby porozmawiać.. 

Radna Marzena Staniszewska: ale tu jest przede wszystkim ważna konsultacja mieszkańców, czyli 

sołectwo i Sołtys. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: w najbliższych dniach się 

spotkamy i uzgodnimy. 

Radna Marzena Staniszewska: bo dziwię się, ponieważ, jeśli ma zaproszenia na sesję, jest 

nieobecny. Myślę, że sprawuje tą funkcję, został wybrany przez społeczeństwo i jakaś konsultacja 



powinna być, a nie rzucanie pustych słów sobie. To jest bardzo ważna sprawa. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: przyjmuję. 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: Panie Radny Kieplin, jeżeli chodzi o samochód strażacki dla 

Miałkówka, fakt, delegacja strażaków z Miałkówka była u mnie już dwukrotnie z prośbą o 

zabezpieczenie ewentualnie środków w wysokości do 20tys. zł. Ja im obiecałem, że w marcu będę z 

Państwem rozmawiał, czy taka opinia będzie. Nic takiego gorączkowego, niczego nie obiecałem, 

tylko powiedziałem, że będę z Wami, z Państwem rozmawiał merytorycznie, czy widzicie taką 

potrzebę zabezpieczenia środków w wysokości do 20tys. zł, bo o takim samochodzie ewentualnie 

jest mowa, czyli używanym, gdzieś tam z innej służby, gdzie ta jednostka sobie kupuje nowszy, czy 

nowy.  

I jeszcze chciałem przekazać Państwu Radnym, że mamy zaproszenie z naszego miasta 

partnerskiego Burgkunstadt na święto starego miast, które co trzy lata się odbywa. Trzy lata temu 

byliśmy delegacją i teraz również proszą, żeby taka delegacja, tym obchodom starego miasta 

towarzyszyła, więc kieruję do Państw to zaproszenie i prośba taka, żebyście najpóźniej do czwartku 

określili się, kto chce, kto ma czas, żebyśmy mogli Pani Burmistrz podać liczbę osób, ewentualnie, 

oczywiście też nie chcemy przesadzać, bo to się wiąże z zabezpieczeniem tam oczywiście i 

noclegów i wyżywienia, dla tejże delegacji. Także nie chciałbym, żeby to była mocno liczna 

delegacja. Prośba oczywiście też jest Pani Burmistrz jest taka, żeby też wystąpił nasz któryś Zespół 

Taneczny. Tutaj oczywiście rozmawiam w tej chwili z Solcem, żeby może Solec pojechał i 

zaprezentował się w ramach tej współpracy partnerskiej z miastem Burgkunstadt. Przypomnę 

Państwu, że w ubiegłym roku gościliśmy grupę młodzieży w ramach obozu Młodzieżowych Drużyn 

Pożarniczych, są bardzo zachwyceni tym obozem. Także myślę, tą współpracę dalej kontynuujmy i 

na ten festiwal taką delegację oczywiście chciałbym skierować. Dlatego kieruje też do Państwa 

zaproszenie, do czwartku proszę się określić, proszę zadzwonić do Pani Bożeny Rzepeckiej, czy do 

Pani Anity do Biura Rady. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: a w jakim terminie to będzie? 

Wójt Gminy Edmund Zieliński: 15-16 lipca 2017r. jest festiwal, czyli wyjazd byłby 14 lipca, 

powrót ewentualnie 17 lipca. Czyli trzeba sobie rezerwować 14-17 lipiec. 

Radny Jerzy Węglewski: Szanowni Państwo, ja odniosę się do kilku spraw. Pierwsza sprawa, to jest 

budynek w Jastrzębi, rozmawiamy o skruszeniu ewentualnym, według mojej informacji, to on się 

znajduje na działce gminnej, ponieważ działkę tą, my jako Rada podejmowaliśmy dwukrotnie 

decyzję o wydzierżawieniu osobie fizycznej, która dzierżawi, tam są trzy działki i to jest jedna z 

tych działek. To jest działka za Panem Malwiniakiem i ten budynek na tej działce jest. To jest 

działka, jeżeli my, jako gmina ją wydzierżawiamy osobie fizycznej, to sądzę, że jest to własność 

nasza gminna. Tutaj jeszcze tak ogólnie do tych dróg powiatowych, inwestycji, Szanowni Państwo, 

ja nie jestem wcale przeciwny inwestycją, niech powiat inwestuje jak najwięcej niech buduje tych 

dróg powiatowych, to są potrzeby ogromne, z tym, że jeżeli chcą przeznaczyć 600tys. zł na 

Zaborów i spodziewają się 85tys. zł, od nas, czyli za 525tys. zł można kawał dobrej drogi zrobić ze 

swoich środków. My nie mamy skąd pozyskać, nam nikt nie dofinansowuje naszej gminy, także to 

jest takie tylko moje zdanie na ten temat. Radni przegłosowali tą dotację, ale zdanie wypowiem. 

Jeszcze mam trzy pytania, zacznę może od Pana Prezesa, jeżeli można, chodzi o te zakrzaczenia, 

czy już są pocięte, za autostradą w Jastrzębi? 

Prezes ZK Paweł Czarnecki:  dzisiaj zaczniemy, boć może, że skończymy, a jak nie to jutro. 

Radny Jerzy Węglewski: dwa pytania do Pana Wójta, jedna dotyczy kanalizacji w Sokołowie, Pan 

mówił, że będzie już w marcu ogłaszany przetarg na wykonanie. Ja pytałem wczoraj skąd będzie 

uzyskane dofinansowanie z jakich środków? Czy jest już podjęta decyzja, czy są jakieś wnioski 

złożone o dofinansowanie? Drugie pytanie, też takie bardziej ogólne, bo przejęliśmy, albo 

przejmiemy w krótce już prawnie, Ośrodek w Miałkówku, te „Okrąglaki” tak zwane, na to już 

poszło, jeżeli źle mówię, to niech mnie Pani Patrycja sprostuje, około 300tys. zł, wydaliśmy z 

budżetu gminy na samo przejęcie tego Ośrodka. Wiadomo, że tam mamy swoje zadłużenie i jakoś 

te pieniądze odzyskamy kiedyś może, bo ten Ośrodek wisi nam dużo pieniędzy, ale chciałem 

zapytać, jaka jest wizja, co z tym Ośrodkiem, my jako gmina, co my tam będziemy chcieli zrobić, 



sprzedać, nie wiem? Wydzierżawić? Czy jest już jakaś koncepcja tutaj, bo jeżeli przejmujemy to 

trzeba coś myśleć, co z tym zrobić, żeby to nie leżało i nie marniało, tak jak do tej pory. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: w temacie kanalizacji w Sokołowie wczoraj mówiłem, że jest 

kosztorys aktualizowany, już jest, kwota kosztorysu inwestorskiego w Sokołowie jest 905.659,89zł, 

więc w marcu, tak jak Pan Wójt powiedział będzie ogłoszony przetarg. 

Radny Jerzy Węglewski: ja wiem, tylko ja pytałem skąd to dofinansowanie, skąd te środki? 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: na marcowej sesji prawdopodobnie, powstanie uchwała o 

zaciągnięciu pożyczki z Funduszu Ochrony Środowiska, na tej zasadzie, bo to z kolei jest załącznik 

obligatoryjny do samego wniosku, składanego do Wojewódzkiego Funduszu. Jeżeli chodzi o 

Miałkówek, to jak Państwo wiecie, prawomocnie jesteśmy właścicielem, 15 grudnia 2016r., w 

okolicy tego terminu, było prawomocne postanowienie Sądu. Co do wizji, byliśmy z Panem 

Wójtem w Ministerstwie Rozwoju, Finansów, rozmawialiśmy, jest wstępna pomoc, ze strony, jeżeli 

chodzi o przygotowanie, o zagospodarowanie tego terenu. Myślę, że też tutaj było też widziane 

wcześniej w momencie, kiedy to było przejęte, że będziemy budynek sprzedawać. Najwłaściwszą, 

w mojej ocenie, ścieżką jest znalezienie partnera prywatnego, nie wiem, czy w formule partnerstwa, 

czy partnerstwie publiczno-prywatnym i z udziałem kapitału prywatnego zagospodarowanie tego 

terenu. W tej chwili prawdopodobnie, nie wiem, jeszcze nie rozmawiałem z Wójtem, w kwietniu są 

targi inwestycyjne w Nadarzynie, dostaliśmy ofertę na wykonanie jakiejś tam oferty na tych 

targach. Na pewno, jedno jest pewne, przynajmniej takie jest moje zdanie, nie wiem, czy Państwo 

podzielacie, że kluczowa sprawa, to jest po prostu, niezmienianie funkcji tego terenu, czyli funkcja 

sportowo-rekreacyjno-turystyczna. I w takim kierunku, w taką ścieżkę powinniśmy, wydaje mi się, 

pójść. Natomiast mówię, jak konkretnie to będzie przebiegało, ja myślę, że trzeba po prostu i tak 

będzie to przygotowane, że będzie przedstawiona taka oferta z zaproszeniem do prywatnego 

kapitału, bo też jest trudno przesądzić. Na chwilę obecną architektura tego terenu wzbudza sensacje. 

Ci eksplorerzy przyjeżdżają tu jest problemem, fakt, jest faktem, że tego typu grupy oni mają swój 

kodeks, nie dewastują, ale wchodzą bez wiedzy właściciela gruntu, fotografują, kręcą filmy, 

publikują to w sieci, chociaż według ich kodeksu nie powinni podawać miejsca, więc tu jest ten 

problem. Tak jak powiedziałem, czy pójście w kierunku wyburzenia i wybudowania tego od 

podstaw, czy też jakaś forma rewitalizacji tej zabudowy, tutaj powinien się wypowiedzieć ten, który  

ewentualnie wejdzie w to z kapitałem. 

Radny Jerzy Węglewski: może taka mała uwaga, bo myślę, że jeżeli ta w internecie, ta informacja, 

tych eksplorerów tego Ośrodka, myślę, że to akurat jest pozytywna informacja, że taka poszła w 

Polskę, bo ludzie się o tym dowiedzieli, że coś takiego będzie. Tylko teraz trzeba to jeszcze uściślić, 

właśnie tak jak Pan mówi, puścić w eter, powiem brzydko, że Gmina Gostynin chce to 

wydzierżawić, nie wiem, ogłosić w partnerstwie publiczno-prawnym do zainwestowania w 

kierunku turystycznym. Myślę, że jest to dobry kierunek z tym, że.., no szczegóły wiadomo, trzeba 

wypracować.  

Radna Marzena Staniszewska: Panie Wójcie, na stronie internetowej pojawiła się informacja o 

wymianie urządzeń grzewczych, mieszkańcy też mnie pytali właśnie o to i chciałam się dopytać 

więcej z tej strony, co Urząd chciałby przekazać mieszkańcom? 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: tak zgadza się, na stronie Urzędu Gminy kilka dni temu ukazała się 

informacja, że w związku z tym, że w miesiącu marcu Mazowiecka Jednostka planuje konkurs 

poświęcony m.in. wymianie urządzeń grzewczych, załączyliśmy i też poprosiliśmy Sołtysów o 

rozpowszechnienie tej informacji, żeby zdiagnozować skalę potrzeb, czy po prostu będzie 

zainteresowanie ze strony mieszkańców. Na chwilę obecną nie wiem, ile ankiet, tych deklaracji 

zostało złożonych, w każdym bądź razie też być może ta informacja jest lakoniczna, ale to z tej 

prostej przyczyny, że w momencie, kiedy Jednostka ogłosi konkurs będzie podany regulamin. Czyli 

będzie szczegółowo rozpisane, co jest kosztem kwalifikowalnym, co nie jest. Ogólna informacja 

jest taka, że dofinansowanie będzie do 80% kosztów kwalifikowalnych. Na pewno też trzeba 

wiedzieć o tym.. 

Radna Marzena Staniszewska: a koszt ogólny? 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: będzie regulamin wtedy dopiero będzie wiadomo, będą informacje 



szczególne.  

Radna Marzena Staniszewska: jaki to czas będzie? 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: zgodnie z harmonogramem ma być to marzec. Druga jeszcze istotna 

sprawa, o której warto powiedzieć, te osoby, które się do mnie zgłaszają i pytają, no musi, to być 

wymiana na źródło ekologiczne. Co prawda inne, tak jak mówiłem WFOŚ, też dopuszcza wymianę 

pieca gazowego na gazowy, ale warunek jest taki, że musi mieć wyższa sprawność. Ale na pewno 

nie ma takiej opcji, żeby było z ekogroszku na ekogroszek. Czyli mówię, mamy charakter 

sondażowy, jeżeli będą chętni to będziemy działać, natomiast jeżeli nie będzie zainteresowania, to 

odpowiedź jest jednoznaczna.   
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